
ی تبارک   »امام خمینی«)ره(:  غدیر خم ، عیدی است که مال مستضعفان است، عید محرومان است، عید مظلومان جهان است،عیدی است که خدا
و تعالی به وسیله رسول اکرم صلی الله علیه و آله برای اجرای مقاصد الهی و ادامه تبلیغات و ادامه راه انبیا، حضرت امیر علیه السلام را منصوب فرمودند.
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نامه فیفا درباره اتفاقات مشهد نگران کننده است

در بعضی لیست ها ردپای برخی از دلال ها دیده می شود

 تنها 3 پرونده قضایی دارم که در بحث سوءاستفاده مالی مطرح نیست

 »قاضی زاده هاشمی« و »راستینه« به فوتبال استان خودشان بپردازند

شاید در جام ملت ها کی روش مدیر فنی تیم ملی باشد و نکونام سرمربی

انتخاب »کی روش« به نفع کشور است

»دنیایهوادار«ازاولیننشستخبری»مهدیتاج«گزارشمیدهد؛

بزر گترين بدهکار فوتبال 
شده  ا ست ،طلبکار آن  !



2
روزنامه

شماره 1104 - شنبه  19 شهریور 1401

گزارش

دنیـــای هوادار یاد و خاطره شـــهدا بویژه »مهـــدی«، »علی« و »جـــواد کلاهدوزان« 
که پدر بزرگوارشـــان حاج »اســـماعیل کلاهدوزان« سه شنبه ۱۵ شـــهریور ۱۴۰۱ در 
مســـیر پیاده روی اربعین حســـینی به فرزندانِ شـــهیدش پیوســـت را گرامی می دارد

خبر
خبر اول

با اعلامِ »رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی«؛

مرزهایعراقبستهشد
اربعین  مرکزی  ستاد  -رئیس  میراحمدی«  مجید  »سید 
حسینی- گفت: همه مرزهای منتهی به معابر خروجی 
زائران به عراق تا اطلاع بعدی بسته شد. به دلیل اتفاقات 
نگران کننده ای که در مرزهای شلمچه و مهران به وقوع 
پیوست و خطرات جدی که برای امنیت و سلامت زائران 
به وجود آمد جلسه فوق العاده ستاد مرکزی اربعین با 
حضور وزیر کشور، فرماندهان عالی رتبه فراجا، استاندار 
در مرز مهران  از مسئولان مربوط  دیگر  ایلام و جمعی 
و  تجزیه  وقایع،  و  بررسی  مرزها  وضعیت  و  شد  برگزار 

تحلیل شد.
وی ادامه داد: در این جلسه سفری که در عراق داشتیم و 
مذاکراتی که در آنجا صورت گرفت و تقاضاهای مقامات 
عراقی مبنی بر کاهش تعداد زوار ایرانی و مشکلات عراق 
شرکت  اعضای  همه  گرفت.  قرار  بررسی  و  بحث  مورد 
کننده در جلسه روی این موضوع اتفاق نظر داشتند و 
و  آمادگی  نبود  نگرانی هم،  اساس  بودند؛  نگران  بسیار 
زمینه ها و بسترهای طرف عراقی در سرعت عمل پذیرش 
ناکافی بودن  انتقالات و  زائران، سرعت عمل در نقل و 
امکانات در آن سوی مرز، کثرت جمعیت و هوای گرم 
همه  گفت:  حسینی  اربعین  مرکزی  ستاد  است.رئیس 
این ها دست به دست هم داد که خلاف میل خودمان 
و جمع حاضر در جلسه به این نتیجه برسیم که، چون 
قرمز  ما خط  برای  عزیز  زائران  امنیت و سلامت عموم 
است بنابراین نتیجه این جلسه بعد از ۵ ساعت مشورت 
این شد که همه مرزهای منتهی به معابر خروجی زائران 
ما به عراق، تا اطلاع ثانوی مسدود شود. به جهت این که 
امنیت و سلامت زائران ما با خطر جدی مواجه است این 

تصمیم سخت گرفته شد.
وی افزود: بعد از این که پایانه های مرزی ما تخلیه شد، 
که  را  تفاهماتی  انجام  و چگونگی  عراق  داخلی  اوضاع 
ایجاد سهولت و بسترهای لازم  برای  با مقامات عراقی 
داشتیم و سایر شرایط را بررسی و تصمیم گیری خواهیم 
کرد که چگونه مرزها باز شود و در آینده در مورد آن اطلاع 

رسانی خواهیم کرد.
سفرشان  برنامه  از  زائران  اینکه  برای  گفت:  میراحمدی 
مطلع باشند به همه پایانه های مسافربری ابلاغ شد که 
همه برنامه های سفر اتوبوس ها به سمت مرزهای عراق 
برسد و وجه  اطلاع همه مسافران هم  به  و  لغو شوند 

بلیت خریداری شده به آن ها مسترد شود.
رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی گفت: عزیزانی هم 
که در مسیر هستند تلاش کنند برنامه خود را تغییر 
هستند،  مرزی  پایانه های  در  که  کسانی  صرفاً  دهند؛ 
تلاش می شود با مدیریت و کنترل اطمینان بخشی یا 
توجیه شوند که برگردند یا این که با شرایط اطمینان 
بخشی از مرز عبور داده شوند. این تصمیم قطعاً برای 
این  باید  و  بود  لازم  زائران  امنیت  و  سلامت  حفظ 

تصمیم گرفته می شد.
صدور  که  شد  گرفته  تصمیم  کرد:  اضافه  میراحمدی 
کسانی  برای  و  شود  متوقف  اربعین  ویژه  گذرنامه های 
که درخواست گذرنامه دارند، گذرنامه ها صادر و از طریق 
پست برای آن ها ارسال می شود. ان شاء الله بعد از این 
که وضعیت مورد ارزیابی قرار گرفت اگر تصمیم جدیدی 
گرفته شد به استحضار ملت شریف ایران خواهیم رساند.
 به نظر می رسد سیل جمعیت زائران پس از دو سال 
محدودیت مراسم از سوی دولت پیش بینی شده بود و 
به همین دلیل در طرف ایران تا روز پنج شنبه مشکلی 
برای عبور زائران وجود نداشت، اما از روز جمعه به دلیل 
و  عمومی  خودروهای  مرز،  از  کرده  عبور  زائران  حجم 
شخصی در طرف عراق ظرفیت مناسبی را برای عبور زائران 
با  اربعین  نیز ستاد  در حال حاضر  نداشتند.  اختیار  در 
تصمیمی سخت اما با هدف جلوگیری از خسارت جانی 
نگه  بسته  را  عراق  به سمت  خروجی  مرزهای  زوار،  به 
داشته تا حجم زائران عبور کرده از مرز کاهش پیدا کند و 

دوباره روند انتقال زائران از سر گرفته شود.

آمار مهاجرت پزشکان بالاست و متاسفانه شرایط 
نشده  فراهم  جامعه پزشکی  برای  مطلوبی  کاری 
از  بسیاری  استقبال  به  توجه  با  ندارد.  وجود  و 
سال های  در  به ویژه  پزشک  نیروی  از  کشورها 
اخیر که پاندمی کرونا در جهان شایع شده است، 
صنوف مختلف جامعه پزشکی ترجیح می دهند 
که مهاجرت کنند. دلایل فراوانی در روند صعودی 
دیگر  کشور های  به  پزشکان  مهاجرت  درخواست 
از این دلایل  شرایط رفاهی و  نقش دارد. یکی 
پرداختی مطلوب در کشورهای مقصد است. باید 
و  نگهداشت  برای  ما  این سوال مطرح شود که 
کار هایی  چه  متخصص  نیروی  انگیزه  افزایش 

انجام داده ایم؟ 
و  پزشکان  خروج  هوادار«؛  »دنیای  گزارش  به 
پرستاران از کشور به امید زندگی بهتر در آن سوی 
آب ها، در حالی اتفاق می افتد که این نیروها با 
می بایست  و  شده اند  تربیت  کشور  همین  پول 
مردم  متوجه  سرمایه گذاری ها  این  بهره مندی 
برای  زنگ خطری  این  بنابراین  باشند.  خودمان 
مسئولان است تا بتوانند با فراهم کردن بسترهای 
این موج  نواقص  بهبود شرایط و اصلاح  و  لازم 
هزینه ای  به  توجه  با  و  کنند  کمتر  را  مهاجرت 
که کشور برای تربیت یک فرد از جامعه پزشکی 
به دلیل  مانع مهاجرتشان شوند.  متقبل می شود 
سختی های رشته پزشکی مثل گذراندن درس های 
سنگین، ساعت های طولانی کشیک، شیفت های 
شبانه سنگین و ... و در نتیجه عدم تناسب درآمد 
با این میزان تلاش، تمایل به مهاجرت منطقی 
است. همچنین تعرفه های غیرواقعی، فشار کاری 
دوران رزیدنتی، تبعیض در حقوق های دریافتی، 
نبود امکانات رفاهی و درمانی در مناطق دورافتاده 
عوامل  جمله  از  و…،  طرح  دوره  گذراندن  برای 

مهاجرت پزشکان است.
بیشتر پزشکانی که مهاجرت می کنند متخصص 
هستند و پزشکان عمومی زیاد روی به مهاجرت 
نمی آورند. بالاخره تناسب هر چیزی خوب است 
و اگر پزشکان زیاد هم تربیت کنیم، مشکل پیدا 
مهاجرت  می شود  باعث  که  آنچه  اما  می کنیم. 
ایران و تفاوت آن با  کنند، یکی نحوه درآمد در 
جامعه  برخورد  نحوه  دیگر  و  خارجی  کشور های 
با  به گونه ای  نباید  مسئولان  است.  افراد  این  با 
پزشکان رفتار کنند که آنها مجبور به ترک کشور 
شوند. پزشکان سرمایه هر کشوری هستند، باید 
مشکلات  از  برخی  کرد .  تلاش  آنها  حفظ  برای 
جامعه پزشکی که در سال های اخیر بیشتر شده 
است موضوع تعرفه های پایین پزشکی با رشد روز 
افزایش هزینه های پزشکان است  افزون تورم و 
که آنها را دغدغه مند کرده، به طوری که بسیاری 
از آنها مجبور به تعطیل کردن مطب خود شده اند. 
همچنین مهاجرت روزافزون پزشکان نیز ناشی از 

دغدغه های متعددی اعم از معیشت، نبود امنیت 
شغلی و اجتماعی آن هم با توجه به هجمه هایی 
مسائل  این  می شود.  وارد  پزشکان  به  که  است 
برای پزشکان بسیار آزاردهنده است. متاسفانه با 
افزایش درخواست مهاجرت پزشکان به خارج از 
کشور مواجه هستیم که بدون شک این عارضه 

عواقب جبران ناپذیری را در پی دارد. 
شوربختانه به فکر هر چیزی هستیم به جز قاچاق 
نخبگان. ولی هم در مجلس تصمیمات نامناسب 
اتخاذ شده است و هم اینکه دولت خیال کرده 
است عدالت به معنی مساوات است، در حالی که 
ما باید هر طور شده نخبگان کشور را حفظ کنیم. 
گزافی  هزینه های  نخبگان  همین  تربیت  برای 
است. سیاست های  پرداخت شده  المال  بیت  از 
کرده  امید  نا  را  پزشکی  جامعه  جوانان  اشتباه 
پزشکی  از  انصراف  و  مهاجرت  به سیل  منجر  و 
برای  رغبتی  ما  پزشکان  همچنین  کرد،  خواهد 
تخصص  فوق  و  تخصص  دوره های  در  تحصیل 
ندارند. نتیجه این اتفاق این است که در سال های 
است  چگونه  داشت.  نخواهیم  پزشک  آینده 
از  آن  خروج  و  آرد  قاچاق  فکر  به  مسئولان  که 
کشور هستند اما فکری به حال جامعه پزشکی 
و  بوده  مملکت  این  اجتماعی  سرمایه های  که 
است،  آنها شده  تربیت  زیادی صرف  هزینه های 
نمی کنند؟ چرا دغدغه مهاجرت پزشکان را نداریم؟
به هر حال کسانی که به دلیل عدم اجرای درست 
صدمه  موجب  سلامت  نظام  کلی  سیاست های 
مورد  باید  شده اند  سلامت  حوزه  به  خسارت  و 
که  است  این  قضیه  کلیت  گیرند.  قرار  مواخذه 
ما برای انسان ها و کسانی که علم دارند و حتی 
ممکن است به دنبال پول هم نباشند، احترامی 

ندارند  مهارت  که  افرادی  وقتی  نیستیم.  قائل 
و  علم  که  افرادی  بر  است،  پایین تر  علم شان  و 
افراد  مهارت بالاتری دارند ریاست می کنند، این 
کمتری  تجربه  و  سواد  که  را  فردی  نمی توانند 
کنند.  تحمل  را  است  شده  رئیس شان  و  دارد 
پدیده مهاجرت پزشکان هر چند به تازگی اتفاق 
نیفتاده است، ولی مدت هاست شتاب بیشتری 
گرفته، با این حال باید کاری برای جلوگیری از 
مهاجرت نخبگان کنیم تا به قول مسئولین عقب 
انتظار  از دولت و حاکمیت  باشیم.  گرد نداشته 
می رود با بررسی همه جانبه ابعاد موضوع و توجه 
برنامه مناسبی  به مصلحت عامه مردم، طرح و 
از مهاجرت نخبگان به خصوص  برای جلوگیری 
سرمایه های  خروج  شاهد  تا  دهد  ارائه  پزشکان 

اجتماعی از کشور نباشیم.
کشور  کل  سرمایه های  از  یکی  پزشکی  جامعه 
بوده و هست و در این دوره از تاریخ هم حفاظت 
و صیانت از این سرمایه برعهده ماست. اگر این 
سرمایه دچار آسیب شود، یعنی سلامت جامعه 
جامعه  به  نگاه مان  است.  شده  آسیب  دچار 
سلامت کشور نباید یک نگاه صنفی یک سویه 
جامعه  و  مردم  مصالح  که  کنیم  قبول  باشد. 
پزشکی مرتبط باهم و یکپارچه است.  اگر اعتماد 
بین مردم و جامعه پزشکی مخدوش شود، دیگر 
نمی توان به آسانی این اعتماد را جلب کرد و 
بیمار و هم جامعه پزشکی  آن، هم  نتیجه  در 
آسیب می بینند. جایگاه جامعه پزشکی در گرو 
اعتماد مردم است. تا زمانی که نظام سلامت را 
به عنوان یک سند بالادستی ۲۰ ساله نگاه نکنیم 
این  تغییر دولت ها دچار چالش نشود،  با  که 

مشکلات ادامه دارد. 

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

مهاجرت پزشکان و تاثیر آن بر جامعه سارا نصرتی

سردار »محمد شرفی« -فرمانده قرارگاه اربعین 
فراجا- با بیان اینکه به علت مخاطراتی که 
وجود  به  زائرین  سلامت  و  امنیت  برای 
آمد همه مرز های منتهی به معابر خروجی 

زائرین به عراق، تا اطلاع ثانوی مسدود 
از روز جمعه گذرنامه ویژه  شد و 

اربعین صادر نخواهد شد، اظهار 

داشت: افزود: همه پایانه های مسافربری به 
سمت مرزهای عراق لغو می شود، و وجه 
بلیت خریداری شده توسط هموطنان عزیز 
آنان مسترد خواهد شد و عزیزانی هم  به 
که در مسیر هستند تلاش کنند برنامه 
فرمانده  دهند.  تغییر  را  خود 
هموطنان  از  فراجا  قرارگاه 

خواست: به سمت پایانه های مرزی حرکت نکنند 
شرایط  به  برگشت  و  شرایط  تغییر  صورت  در  و 
پایدار تصمیمات جدید اطلاع رسانی خواهد شد. 
زائرانی که هم اکنون در مسیر هستند و به سمت 
که  شرطی  به  هستند  حرکت  حال  در  پایانه های 
سلامتی آنان به خطر نیافتاد با پیگیری های لازم 

می توانند به تدریج از مرز خارج شوند.

»فرمانده قرارگاه اربعین فراجا«:

مرز بسته شدن  پی  در  ثانوی  اطلاع  تا  اربعین  گذرنامه   صدور  عدم 

نقل قول
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گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

در ۵ ماهه امسال چقدر شغل در ایران ایجاد شد؟

اجتماعی

 

مکث

گسترش عجیب جراحی های زیبایی؛ 

هزینهعملبینییکچهارم
قیمتپرایدشد!

»خبرآنلاین« نوشت: رضایت از ظاهر پدیده ای است که این 
روزها در جامعه ایرانی مفقودالاثر است و از کم درآمدترین 
پنجه  و  دست  آن  با  درآمدی  اول  دهک  تا  جامعه  قشر 
آمار  ایرانیان  بین  در  بدن  از  رضایت  فقدان  می کنند.  نرم  
بالا  به طور خیره کننده ای  در کشور  را  زیبایی  جراحی های 
برده است؛ طبق آمار منتشر شده از سوی انجمن جراحان 
پلاستیک و زیبایی جهان در بین ۱۹۵ کشور در دنیا ایران در 

رتبه بیستم عمل های زیبایی ایستاده است.
به واسطه ژنتیک و فک کوچک نژاد ایرانی که موجب شده 
است بینی آن بزرگتر نشان  داده شود این عضو حیاتی برای 
صورت به اولین هدف جراحی های زیبایی در کشور بدل 
شده است و همزمان با هجوم سیلی از متقاضیان برای 
عمل زیبایی بینی در سال های اخیر، کلینیک های زیبایی 
مثل قارچ از زمین سردرآوردند. کلینیک هایی که هزینه 
جراحی بینی را روز به روز بالاتر می برند و متقاضیانی که 
افزایش هزینه های عمل های زیبایی آن ها را از رفتن به 
ابتدایی  سال های  نمی کند.در  منصرف  جراحان  تیغ  زیر 
ده  به  بینی حداکثر  زیبایی  هزینه جراحی های  دهه ۹۰ 
میلیون تومان می رسید، این روزها اما ارزان ترین جراحان 
با چنین مبلغی نمی شوند و نرخ  نیز حاضر به جراحی 
جراحی زیبایی بینی در کلینیک ها به ۵۰ میلیون تومان 
رسیده است.پرونده جراحی  زیبایی اما به این عضو حیاتی 
خلاصه نمی شود و کلینیک های زیبایی با ارائه روزافزون 
پیشنهادهایی برای جراحی  زیبایی حساب های بانکیشان را 
پرپول و جیب مشتریان را خالی می کنند؛ جراحی زیبایی 
چشم، زاویه دهی و زیبایی فک، جراحی زیبایی گوش، 
جراحی رفع غبغب، گونه گذاری و جراحی لیفت گردن 
علاوه بر جراحی زیبایی بینی جزء پرطرفدارترین جراحی 

های زیبایی در جامعه ایرانی هستند.
در حالی که عمل زیبایی بینی جزء گران ترین و رایج ترین 
عمل های زیبایی در بین مردم ایران است اما سایر عمل های 
زیبایی نامبرده شده نیز با قیمت های پایینی انجام نمی شوند؛ 
بررسی های به عمل آمده از کلینیک های زیبایی حاکی از آن 
است که حداقل هزینه برای انجام یکی از جراحی های زیبایی 
در این کلینیک ها ۱۰ میلیون تومان است و سقف قیمتی نیز 

برای آنها در نظر گرفته نشده است!
اما »سعید معدنی« =جامعه شناس در پاسخ به این پرسش 
که چرا افراد به عمل های زیبایی روی می آورند؛ گفت: ما در 
جهانی زندگی می کنیم که بدن بسیار حائز اهمیت است و 
شاید در گذشته بدن انقدر اهمیت نداشته است و زیبایی 
بدن و تناسب اندام و حفظ آن در بین توده مردم چندان 
مهم نبوده است و در نتیجه قدیمی ها کمتر دکتر می رفتند 
و از بدن خود مراقبت می کردند و کمتر به خود می رسیدند 
زایمان های متعددی  از مادران در گذشته  و حتی بعضی 
داشته اند و در نتیجه می توان گفت در گذشته بدن به عنوان 

یک پدیده در نظر گرفته نمی شد.
معدنی در ادامه افزود: در جهان مدرن اما این بدن ارزشمند 
شده است و آن را مدیریت می کنند و زیبایی ظاهر و زیبایی 
بدن برای جامعه حائز اهمیت شده است و این مدیریت بدن 
شامل ورزش و حفط تناسب اندام، کنترل تغذیه و جراحی 
می شود. این ها پدیده های نوینی هستند که در صد سال 
اخیر در جهان از جمله در ایران باب شده است و اقبال به آنها 
در نیم قرن اخیر افزایش یافته است؛ عمل زیبایی یکی از 
راه های مدیریت بدن است که برخی از افراد با آن به صورت 
افراط گونه برخورد می کنند و اینکار را منفی تلقی می کنند اما 
برخی بر این باورند که مزایایی نیز دارد و شامل نکات مثبتی 
نیز می شود.این جامعه شناس در ادامه افزود: فرض بگیریم 
که در ایران جراحی بینی رایج بوده است اما زمانی که جراحی 
بینی انجام می شود افراد به سمت سایر جراحی های زیبایی 
تمایل بیشتری پیدا می کنند و گفته می شود که جراحی 
های زیبایی به نوعی اعتیاد آور است و تتو بدن نیز ویژگی 

مشابهی با جراحی های زیبایی دارد.

کسب  هدف  با  کشور  اشتغال  رصد  ملی  سامانه 
کار  بازار  خروجی های  و  ورودی  از  دقیق  اطلاعات 
است.  شده  اندازی  راه  ایجادی،  اشتغال  میزان  و 
تعاون،  وزارت  سایت  بر  اکنون  هم  سامانه  این 
کار و رفاه اجتماعی قرار دارد و بر اساس آن، کلیه 
دستگاههای اجرایی باید آمار و اطلاعات مربوط به 
اشتغال حوزه خود و شاغلان را در سطح استانی و 
شهرستانی در سامانه وارد کنند تا ضمن در دسترس 
بودن اطلاعات، اعتبارسنجی به روز و بهره برداری از 
نتایج آمارگیری در برنامه ریزی ها و سیاستگذاری ها 

صورت گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«؛ »محمود کریمی بیرانوند« 
کار  وزارت  اشتغال  و  کارآفرینی  توسعه  معاون  ـ 
اشتغال،  رصد  ملی  سامانه  گزارش  به  اشاره  با  ـ 
می گوید: از شهریورماه سال گذشته تا پایان مرداد 
ماه امسال،جمعا ۹۷۵ هزار و ۶۳۳ شغل در کشور 

ایجاد شده است.
از  کار  وزارت  اشتغال  معاونت  گزارش  اساس  بر 
 ۳۴۱ امسال،  ماه  مرداد  پایان  تا  فروردین  ابتدای 
هزار و ۶۳۳ شغل در کشور ایجاد شده است. وی با 
استناد به آمارگیری دقیق سامانه ملی رصد اشتغال 
از  دستگاهها  همه  اتکای  قابل  آمار  با  می افزاید: 
ابتدای شهریور تا پایان اسفند ماه ۱۴۰۰، یعنی هفت 
ماه آغاز به کار دولت سیزدهم ۶۳۴ هزار شغل در 

کشور به وجود آمده است.
آنطور که معاون اشتغال وزیر کار گفته، بر اساس 
پایان  تا  فروردین  ابتدای  از  ماهه  پنج  عملکرد 
امسال ۳۴۱ هزار و ۶۳۳ شغل در کشور  مردادماه 

بررسی جنسیت اشتغال ثبت شده  ایجاد شده که 
حدود ۷۰  که  است  آن  گویای  امسال  ماه  پنج  در 
درصد  و ۳۰  مردان  به  مربوط  ثبتی  اشتغال  درصد 
مربوط به زنان بوده است و بیش از ۶۰ درصد افراد 
دارای مدرک دیپلم و بالاتر هستند. در حال حاضر 
الگوی زیست بوم ملی اشتغال به عنوان چشم انداز 
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دست 
اجرا است و هدف گذاری ایجاد یک میلیون و ۸۵۰ 
هزار فرصت شغلی تا پایان سال ۱۴۰۱ را با همکاری 
ملی  بوم  زیست  می کند.  دنبال  خصوصی  بخش 
اشتغال در نخستین نشست شورای عالی اشتغال 
دولت سیزدهم و در راستای تحقق برنامه اشتغال 

دولت رونمایی شد که بر اساس گزارشها، بیش از 
۷۰ دستگاه دولتی و مردمی در این طرح جانمایی 
شده اند. سامانه ملی رصد اشتغال با هدف تعیین 
سهم هر یک از دستگاهها برای ایجاد اشتغال راه 
در حوزه  انجام شده  اقدامات  تمام  و  اندازی شده 
مشخصات  سامانه  این  کند.  می  ثبت  را  اشتغال 
کامل اشتغال یافتگان جدید در کشور را به همراه 
روزانه و همچنین میزان  به صورت  آنها  کار  محل 
استانی،  ملی،  سطوح  در  شده  ایجاد  اشتغال  
شهرستانی را همراه با عملکرد دستگاههای اجرایی 
ایجاد فرصتهای شغلی جدید به تفکیک  کشور در 

دستگاه مسئول نشان می دهد.

سفر زمینی اربعین فعلا منتفی است
»سید مجید میراحمدی« -رییس ستاد مرکزی اربعین- درباره آخرین وضعیت مرزهای کشور، بیان کرد: وسیله حمل و نقل در آن سوی 
مرز کم است یا وجود ندارد به خاطر همین قیمت ها چند برابر افزایش پیدا کرده است و به همین دلیل سفر مردم به اربعین منتفی 
است به جز سفر هوایی که ممنوعیتی وجود ندارد. در عراق مشکلاتی از قبیل تامین آب آشامیدنی و گرمای هوا وجود دارد. اگر تا ۴۸ 
 ساعت آینده تغییری در شرایط ایجاد شد ما به اطلاع مردم می رسانیم ولی بدون تغییر شرایط، نمی توانیم مجوز حرکت زائران را بدهیم.

اصغر قلندری

کشاورزی

»مدیرکل حمل و نقل مسافر سازمان 
راهداری وحمل و نقل جاده ای« پاسخ داد؛

 هزینه بلیت زائران جامانده
 اربعین برمی گردد؟

 »وزیر جهاد کشاورزی« 
خبر داد؛

۱۳ هزار تومان؛ قیمت خرید تضمینی 
گندم برای سال زراعی جدید 

»رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار 
استان تهران« پاسخ داد؛

 قیمت تخم مرغ در پاییز 
گران تر می شود؟

 »ناصــر نبی پور« -رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ 
تخم گذار اســتان تهــران- اظهار داشــت: قطعا برای 
تخم مرغ افزایش قیمت را خواهیم داشت و بنابر وعده 
دولت31 شهریور قیمت ها تعدیل می شود. هم چنین 
با ســرد شــدن هوا و بازگشــایی مدارس، مطابق روال 
ســال های گذشــته، افزایش قیمت را شاهد خواهیم 
بود. وضعیت بــازار تخم مرغ نرمال و قیمت ها پایین 
است. اما مرغ داران ما در حال ضرر بوده و مدت هاست 
که حداقل 13-1۵ هزار تومان به ازای هر یک کیلوگرم، 
از جیب خود هزینه می کنند که این رقم کمی نیست؛ 
آقایان نیز همواره می گویند تا آخر شهریور تحمل کنید 
تا در قیمت ها اصلاحاتی صورت گیرد. این اصلاحات 
باید انجام شــود تا تولیدکننده هــا توانایی دوام برای 
ادامه کار را داشــته باشند. قیمت تمام شده یک کیلو 
تخم مرغ در حال حاضر ۴۸ هزار تومان است که حتی 
اگــر با 1۰ درصد افزایش قیمت همراه باشــد، به رقمی 

افزون بر ۵۰ هزار تومان می رسد.

  بنا بر اعلام مدیرکل حمل و نقل مسافر سازمان 
راهداری وحمل و نقل جاده ای، در صورت لغو اعزام 
ناوگان جاده ای به ســمت مرزها، مطابق تصمیم 
ســتاد اربعین در خصوص اســترداد هزینه بلیت 
عمل خواهد شــد. روز گذشته مدیرکل حمل ونقل 
مسافر ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با 
اشــاره به جابجایی حدود ۷۰۰ هزار زائر تا صبح روز 
جمعه گفت: ادامه روند جابجایی زائران مشــروط 
به اعلامِ لغو توقف حرکت به سمت مرزها، از سوی 
ســتاد اربعین است. تا صبح روز جمعه حدود ۷۰۰ 
هــزار زایر با ناوگان حمــل و نقل عمومیِ جاده ای 
اعم از اتوبوس و مینی بوس جابجا شــدند و ادامه 
رونــد جابجایی زائران به ســمت مرزهای عراق به 
تصمیم ســتاد اربعین مربوط می شود. در صورت 
لغو اعزام ناوگان جاده ای به سمت مرزها، مطابق 
تصمیم ســتاد اربعین در خصوص استرداد هزینه 

بلیت عمل خواهد شد.

  »ســید جــواد ســاداتی نــژاد« -وزیــر جهاد 
کشاورزی- اظهار کرد: قیمت گندم در سال زراعی 
جدیــد 1۴۰1_1۴۰2، 11 هــزار و ۵۰۰ تومان اعلام 
شده و 1۵۰۰ تومان یارانه کشت در نظر گرفته ایم 
که بخشــی از آن را به یارانه کود و بذر اختصاص 
می دهیــم. قیمت گندم را در ابتــدای دولت و 
پیش از شــروع فصل کشــت بــه ۷۵۰۰ تومان 
افزایــش دادیم، ســوم فروردیــن 1۴۰1 با بحران 
جهانــی و افزایش قیمت هــا، قیمت گندم را به 
1۰ هــزار و ۵۰۰ تومان به عــلاوه یک هزار تومان 
یارانه کشــت افزایش دادیــم که ثمره آن تحویل 
11 میلیون تن گندم توسط کشاورزان بوده است، 
همچنین2۰۵ درصد در برنج افزایش تولید داشته 
ایم. افزایش 1.۵ میلیون تنی کشت دیم در 2.6 
میلیون هکتار از اراضی کشــور را داشته ایم و در 
بیش از ۵ میلیون هکتار از اراضی در سال جاری 

کشت دیم انجام خواهد شد.

زار �ب حمل و نقل
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خطبه

»حمزه قزلباش« -دبیر قرارگاه اربعین هیأت رزمندگان اسلام استان 
موکب های  فعالیت  خصوص  در  »فارس«  با  گفت وگو  در  البرز- 
موکب  هشت  تعداد  گفت:  البرز،  استان  اسلام  رزمندگان  هیأت 
توسط هیأت رزمندگان استان البرز در مسیر اربعین به زائرین امام 
حسین )ع( خدمت رسانی می کنند. در این مواکب تعداد ۴۵۵ نفر 

خادم در این مواکب حضور دارند.
وی با اشاره به اسامی مواکب؛ از جمله انصارالامام در نجف، مسجد 
حنانه، نورالشهدا در عمود۹۹۱، اضافه کرد: همچنین فاطمه )س( 
حضرت  صحن  در  الرضا)ع(  محبان   ،۵۳۱ عمود  در  زهرا)س(  تا 
زهرا)س( در نجف، فاطمیون در عمود۹۹۱، جوادالائمه )ع(در عمود 
۱۴۱۸، حضرت علی اکبر)ع( در عمود ۱۴۱۸ و انصار المهدی در شارع 
الحولی نجف مستقر شدند. مواکب فاطمه)س( تا زهرا)س( ویژه 
هیأت رزمندگان شرق کرج و انصارالمهدی توسط همین هیأت در 
شهرستان طالقان بوده است که ظرفیت اسکان ۵۰۰ زائر را دارند، 
در این میان دیگر مواکب نیز تا ۲ هزار نفر را اسکان می دهند.این 
مقام مسؤول با اشاره به اینکه مواکب یاد شده علاوه بر خدمات 
هم  فرهنگی  خدمات  )ع(  اباعبدالله  زائرین  از  پذیرایی  و  رفاهی 
به ایشان ارائه می کنند، یادآور شد: از جمله این خدمات رفاهی 
می توان به برپایی خیمه معرفت، سخنرانی و عزاداری اشاره کرد.

زمینه واکس صلواتی،  در  را  در مواکب  ارائه شده  دیگر خدمات 
آرایشگاه صلواتی، خیاطی صلواتی، پخت نان،خشکشویی رایگان، 

ارائه امکانات بهداشتی و درمانی شامل دارو است.

»دبیر قرارگاه اربعین هیأت رزمندگان اسلام استان«:

۸ موکــب هیأت رزمندگان البرز 
در مســیر اربعین مستقر   است

»رضا جعفری« -مدیرکل اموراقتصادی و دارایی استان البرز- در 
جلسه کمیته استانی اعطای تسهیلات از محل بند الف تبصره۱۸ 
قانون بودجه ۱۴۰۰ که در سالن شهدای دولت استانداری البرز 
برگزار شد؛ گفت: میزان جذب تسهیلات تبصره ۱۸ شایسته مردم 
از  بیش  نیست.  البرز  استان  کار  و  کسب  صاحبان  و  شریف 
۵۰درصد از تسهیلات بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ در 

استان البرز جذب شده است.
جعفری خاطرنشان کرد: اگرچه طبق بررسی های به عمل آمده، 
میزان اعطای تسهیلات از محل مذکور طی ماه های اخیر افزایش 
داشته است ولی این میزان جذب شایسته مردم شریف و صاحبان 
با تلاش و همت  است  امید  نیست.  البرز  استان  کار  و  کسب 
مضاعف دستگاه های اجرایی و بانک های عامل شاهد رفع موانع 
بودجه  قانون  تبصره ۱۸  الف  بند  پرداخت تسهیلات  در  موجود 
۱۴۰۰و افزایش جذب اعتبارات تبصره ۱۸ در استان البرز طی مدت 
محدود باقی مانده با هدف اجرای برنامه اشتغال گسترده و مولد 
با تاکید بر اشتغال جوانان، دانش آموختگان دانشگاهی،زنان و 
اشتغال حمایتی باشیم.در این جلسه، اسدالهی معاون اقتصادی 
ارسال چالش ها و مشکلات  البرز خواستار گردآوری و  استاندار 
از  بانک های عامل و متقاضیان استفاده  دستگاه های اجرایی، 
تسهیلات بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ توسط اداره کل 
اموراقتصادی ودارایی به وزارت امور اقتصادی و دارایی با هدف 

مرتفع نمودن مشکلات مذکور شد.

»مدیرکل اموراقتصادی و دارایی استان« مطرح کرد:

کــم کاری بانک های البرز   در 
اعطای تســهیلات به شهروندان

نقل قول اقتصاد کلان

حسینی همدانی«  محمدمهدی  »سید  آیت الله 
شهر  جمعه  نماز  خطبه های  در  جمعه  ظهر 
)ره(  خمینی  امام  بزرگ  مصلای  در  که  کرج 
برگزار شد، اظهار کرد: در واقع در جهاد تببین، 
بلند،  افق های  سمت  به  کشور  پیشرفت  در 
شدن  نهادینه  زندگی،  سبک  امیدآفرینی، 
فضائل  گسترش  اصیل،  اعتقادات  و  تفکرات 
نقش  سینما  انقلابی  ارزش های  و  اخلاقی 
شود  منکر  را  آن  نمی تواند  کسی  و  داشته 
می تواند  نیز  را  موارد  این  ضد  که  همانگونه 

عملی کند.
وی ادامه داد: به هر ترتیب مساله فرهنگ را 
که  است  حالی  در  این  گرفت،  کمرنگ  نباید 
رهبر معظم انقلاب در همان دیدار نخست خود 
با دولت سیزدهم نکاتی در خصوص فرهنگ را 
که  است  دیگر سال ها  از سوی  و  کردند  بیان 
در خصوص فرهنگ و مشکلات در این حوزه 
اما  می کنند  مطالبه  و  داده  توضیح  ایشان  را 
متأسفانه نظام سیاست گذاری فرهنگی ما در 
اجرای  و  وضع  در  و  ناکارآمد  مختلف  جهات 

سیاست های فرهنگی مشکلاتی وجود دارد.
از  کرد:  تصریح  البرز  در  فقیه  ولی  نماینده 
سازمان  دشمنان  تهاجم های  دیگر  سوی 
یافته، سنگین و گسترده است به طوری که 
زیر بناهای فرهنگی را مورد هدف قرار داده و 
به صورت دائم در حال کوبیدن آن است در 
این  می باشد  مهم  که  آنچه  شرایطی  چنین 
هر  باید  رسانه  و  فرهنگ  حوزه  در  که  است 
گونه فعالیت های موازی از سوی دستگاه ها 
جامع  نظام  اساس  بر  و  شود  گذاشته  کنار 
مدیریت  سو  یک  از  را  فعالیت  این  تمام 

تصمیم  در  تمرکز  دیگر  سوی  از  و  کرده 
مقابل  در  کرد:  تاکید  داشت.وی  ها  گیری 
بردن  بین  از  برای  دشمنان  که  کارهایی  که 
باورها و اعتقادات دینی و انقلابی ما انجام 
برنامه  با  و  منسجم تر  خیلی  باید  می دهند 
در زمینه های مختلف فرهنگی کار کرد، چرا 
بخش  در  ما  نبرد  جبهه  مهم ترین  امروز  که 
آقا  که حضرت  همانگونه  که  است  فرهنگی 
فرمودند و دلسوزان بیان می کنند از اقتصاد 

نیز مهم تر می باشد.
ادامه به مذاکرات برجام  حسینی همدانی در 
داده  را  خود  پاسخ  ایران  گفت:  و  کرد  اشاره 

اقدام  همیشه  مانند  مقابل  طرف  اما 
منافع  دنبال  به  و  کرده  فرافکنی  به 

دیگر  سوی  از  و  هستند  خودشان 
آمریکا  و  اروپا  بدعهدی  به  ایران 
خودش  منافع  از  و  است  واقف 
مذاکرات  ولو  نخواهد کشید،  دست 

علیه  فشارها  و  بیانجامد  طول  به 
مواضع  از  ایران  باز  شود  زیاد  ایران 

سرکردگان  داشت.  برنخواهد  دست  خود 
رژیم غاصب می گویند که با آمریکا علیه 

ایران توافق کرده که آزادی عمل داشته 
صحبت  گونه ای  به  باشیم 
می کنند که گویی تاکنون 
ما  علیه  کاری  هیچ 

اینکه  ندادند  انجام 
دنیا  در  آزادانه  شما 

هر طوری خواستید جنایت کردید، علیه ایران 
نیز جنایت های شما روشن و مساله تازه ای 
توجه  ایران  به  راجع  بین  این  در  اما  نیست. 
داشته باشید که اگر اشتباهی کرده و اقدامی 
علیه منافع ما انجام بدهید ۳۳ روز، ۲۲ روز 
و هشت روز و امثال اینها طول نخواهد کشید 
که به فوریت به نابودی کامل خودتان اقدام 

خواهید کرد.
کرج  شهر  شورای  اعضای  کرد:  تصریح  وی 
نسبت به انتخاب شهردار اهتمام داشته باشند 
چرا که مشخص نبودن وضعیت شهردار ظلم 
به شهروندان است. نظافت شهر حداقل کاری 
انجام شود، وضعیت  به خوبی  باید  است که 
نظافت در سطح شهر نامناسب است، ماهیانه 
کارکنان  حقوق  برای  تومان  میلیارد   ۲۰۰
خدمات  اما  شود  می  پرداخت  شهرداری 
مناسبی به مردم ارائه نمی شود. امام جمعه 
انتخاب شهردار  کرج در خصوص موضوع 
سوی  از  اقدامی  اگر  گفت:  کرج 
شورا انجام نشود، بنده شخصا 
ورود می کنم و افراد سود 
خواهم  معرفی  را  جو 
اگر  شهر  شورای  کرد. 
نکند  زنده  را  خودش 
با  مردم  این  وضعیت 
دوره  انتخابات  در  شورا 

بد مشخص خواهد بود.

»امام جمعه کرج«:

وضعیت شهردار را مشخص کنید

جلوگیری از تغییر کاربری ۱۲ هکتار اراضی کشاورزی و باغی آسارا
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز از آزادسازی ۱۲ هکتار از اراضی تغییرکاربری یافته غیرمجاز در در روستاهای» 
ارنگه« و» گوراب« در بخش »آسارا« خبر داد. »حسن مددی« با اشاره به اجرای تبصره ۲ ماده ۱۰ »قانون حفظ کاربری اراضی 
زراعی و باغها« متذکر شد: این آزادسازی در راستای حفظ و حراست از اراضی کشاورزی و مقابله با ساخت و سازهای غیر 
 مجاز در روستاهای» ارنگه« و» گوراب« در سطح حدود ۱۲هکتار به ارزش معادل۸۴۰ میلیارد تومان عملیاتی شده است.

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛
درمجمععمومیکانونانجمنهای
صنفیوجامعهانجمنهایحرفهای
راهنمایانگردشگریایرانچهگذشت؟

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  گردشگری  معاون 
صنایع دستی با بیان اینکه تفکیک نشدن تورهای مجاز و 
غیر مجاز باعث ایجاد برخی معضلات شده، گفت: در جایی 
که نیاز به دفاع از حیثیت حوزه گردشگری باشد هیچگونه 

چشم پوشی نداریم.
شالبافیان«  اصغر  »علی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
جامعه  و  صنفی  انجمن های  کانون  عمومی  مجمع  در 
روز  که  ایران  گردشگری  راهنمایان  حرفه ای  انجمن های 
اظهار  شد،  برگزار  البرز  میزبانی  به  شهریور   ۱۷ پنجشنبه 
گردشگری هستند  حوزه  از  مهمی  بخش  راهنمایان  کرد: 
و با جمع بندی نسبت به رفع مشکلات این بخش اقدام 
میراث فرهنگی،  وزارت  گردشگری  معاون  می شود.  
گردشگری و صنایع دستی با بیان اینکه دغدغه های حوزه 
گردشگری را پیگیری می کنیم، اظهار کرد: دفاع از حیثیت 
حوزه گردشگری همانگونه که به جد مورد توجه ماست باید 
مورد توجه سایر دستگاه ها هم باشد. ظرفیت راهنمایان 
با ارزش است و جلسه ای با همکاری اداره کل آموزش و 
نظارت برای استفاده از ظرفیت های این بخش برگزار شد. او 
به لزوم بازنگری سرفصل های آموزش راهنمایان گردشگری 
اشاره کرده و گفت: برخی موارد در سر فصل های آموزشی 
مورد موضوعاتی  در  است.  بیشتر  توجه  و  تغییر  نیازمند 
چون مقابله با ایران هراسی هر یک از راهنمایان گردشگری 
سفیری برای مقابله با این پدیده هستند و از هر ظرفیتی 

که بتوانیم برای این موضوع استفاده می کنیم.
او همچنین بر مطالبه گری راهنمایان از مدیر کل و مقامات 
استان برای تحقق بودجه این بخش تاکید کرد.  راهنمایان 
جاذبه های  معرفی  برای  مناسبی  سفیران  گردشگری 
گردشگری استان های مختلف چون البرز به عنوان مقصد 
گردشگری هستند.شالبافیان همچنین در مورد وام خرید 
تجهیزات برای راهنمایان طبیعت گردی تصریح کرد: سعی 
کارآفرینی  صندوق  و  بانک ها  با  تفاهم نامه  در  می کنیم 
بخش  در  گردشگری  راهنمایان  از  برخی  برای  بتوانیم 
طبیعت گردی وام هایی را فراهم کنیم. پیگیر رفع مشکلات 
سامانه سادرا هستیم، بازنگری در موضوعاتی چون بیمه و 
عوارض خروج از کشور برای راهنمایان به محمل قانونی 
با  همکاری  نیازمند  هم  موضوعات  برخی  و  دارد  نیاز 

دستگاه های دیگر است.
میراث فرهنگی،  -مدیرکل  محمدی«  »فریدون  همچنین 
گردشگری و صنایع دستی البرز- در مجمع عمومی کانون 
انجمن های صنفی و جامعه انجمن های حرفه ای راهنمایان 
حضور  با  شهریور   ۱۷ پنج شنبه  روز  که  ایران  گردشگری 
معاون گردشگری کشور به میزبانی البرز برگزار شد، اظهار 
با  گردشگری  راهنمایان  تشکل های  عمومی  مجمع  کرد: 
سراسر  گردشگری  راهنمایان  تشکل های  رؤسای  حضور 
کشور با هدف معرفی البرز به عنوان مقصد گردشگری و 
این  به  شد.  برگزار  حوزه  این  مشکلات  بررسی  همچنین 
از جاذبه های مختلف  ترتیب راهنمایان گردشگری کشور 

گردشگری البرز دیدن می کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز با 
اشاره به مطالبات راهنمایان گردشگری افزود: مهمترین 
دغدغه راهنمایان گردشگری نداشتن بیمه و رسیدگی به 
تورهای گردشگری برای استفاده از راهنماهای مجاز در تور 
است. محمدی با اشاره به فعالیت برخی تورهای غیرمجاز 
مخصوصا در فضای مجازی اظهار کرد: برخی افراد در فضای 
مجازی اقدام به تبلیغ تورهایی می کنند که بدون مجوز 
مشغول فعالیت هستند. تورهای مجاز تورهایی هستند 
که شرکت ها و آژانس های گردشگری برگزار کنند؛ در غیر 
این صورت برگزاری هر توری غیر مجاز است و اگر اتفاقی 
در طی سفر بیفتد، مسئولیت آن بر عهده شخص است. 
به  تور  برگزاری  به  راهنمایان گردشگری مجاز  همچنین 

صورت انفرادی نیستند.
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جشنواره

فرهنگی
»تطبیق« به سی وششمین جشنواره »سینه کید« هلند راه یافت

فیلم کوتاه »تطبیق« به کارگردانی مهرداد حسنی و تهیه کنندگی حسن محمدی به بخش رقابت اصلی سی و ششمین دوره فستیوال 
»سینه کید« هلند راه یافت. طبق اعلام دست اندرکاران این فیلم،جشنواره Cinekid بزرگترین جشنواره رسانه ای کودک در جهان است 
و در این جشنواره کودکان ۳ تا ۱۴ ساله می توانند فیلم ها و تولیدات تلویزیونی جدید را تماشا کنند و با سازندگان آنها ملاقات کنند. در 
 این جشنواره کودکان فرصتی برای حضور در یک منطقه بازی پر از تاسیسات هنری تعاملی، کارگاه ها، بازی ها و برنامه پیدا می کنند.
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خطرناک«  سخت،  »کثیف،  سینمایی  فیلم 
 »Wissam Charaf شرف-  »وسام  ساخته 
محصول  و  لبنانی   - فرانسوی  کارگردان 
مشترک ایتالیا، فرانسه و لبنان که در بخش 
روزهای ونیز - Giornate degli Autori هفتاد 
نمایش  به  ونیز  فیلم  جشنواره  نهمین  و 

»لیبل  جایزه  برنده  ی درآمد،  سینما
»روزهای  شد.  اروپا« 
ونیز« بخشی از جشنواره 

قدیمی ترین  موازات  به  که  است  ونیز  فیلم 
می شود.  برگزار  جهان  فیلم  رویداد 
در این بخش حدود ۱۰ تا ۱۲ فیلم 
فیلمسازان  انجمن  انتخاب  به 
و  کارگردانان  انجمن  و  ایتالیایی 
نمایش  مستقل  تهیه کنندگان 
شرف  وسام  می شوند.  داده 
خطرناک  سخت،  کثیف،  با 
در  عاشقانه  داستانی  فیلم 

مهدیا،  نام های  به  مهاجر  دو  میان  بیروت 
کارگر خانگی اتیوپیایی و احمد پناهنده سوری 
است. احمد با فروش آهن قراضه برای زنده 
ماندنش تلاش می کند. این اثر توانست جایزه 
نهمین دوره  اروپای هفتاد و  لیبل سینمای 
از جشنواره فیلم ونیز را از آن خود کند. این 
روز  اوت  یکم  و  سی  در  بار  نخستین  فیلم 
به  پرلا  سالا  در  ونیز  فیلم  جشنواره  نخست 

نمایش درآمد.

ساخته وسام شرف؛

»کثیف، ســخت، خطرناک« لیبل ســینمای اروپا را در ونیز  برد

خ�ب

برداشتی تخیلی از زندگی »مریلین مونرو«؛

طولانی ترین تشویق ایستاده به بلندترین فیلم ونیز تعلق گرفت
 

سینما

 ساخته »وحید جلیلوند« وارد جدول 
منتقدان بین المللی شد؛

امتیازمنتقدانبینالمللی
بهفیلم»شب،داخلی،دیوار«

ونیز،  در جشنواره  دیوار«  داخلی،  فیلم »شب،  نمایش  با 
منتقدان  جدول  وارد  جلیلوند  وحید  ساخته  جدیدترین 
 ۹ منتقدان  از  را   ۲.۷ نمره  متوسط  و  شد  بین المللی 
نشریه دریافت کرد. »شب، داخلی، دیوار« با نام انگلیسی 
»Beyond The Wall« در بخش مسابقه هفتاد و نهمین 
با  و  شد  گذاشته  نمایش  به  ونیز  فیلم  جشنواره  دوره 
در  و  همراه شد  منتقدان  از سوی  متفاوتی  بازخوردهای 
آثار  در میانه های جدول  از ۵  نمره ۲.۷  با معدل  نهایت 

بخش اصلی نمایش داده شده ، جای گرفت.
نشریه ایتالیایی »Venezia News« که اقدام به جمع آوری 
مسابقه  بخش  فیلم های  درباره  بین المللی  منتقدان  آرای 
اصلی جشنواره می کند در جدول به روز رسانی شده خود فیلم 
»شب، داخلی، دیوار« را نیز وارد کرد و این فیلم بیشترین 
امتیازها را از منتقدان نشریه فیلم وردیکت )۴.۵( و هالیوود 
ریپورتر )۴( دریافت کرد.منتقدان نشریه فرانسوی لوموند و 
ال پائیس اسپانیا نیز به ترتیب با اعطای ۱ و ۱.۵ ستاره از 
۵ ستاره کامل به فیلم جلیلوند واکنش نشان دادند و منتقد 
روزنامه لهستانی »Rzeczpospolita« هم فیلم جلیلوند را 
شایسته دریافت ۳.۵ ستاره دانست و منتقدان اسکرین و 
آبرزو هم ۲ ستاره به این فیلم با بازی نوید محمدزاده دادند.

در خلاصه داستان فیلم آمده است؛ زندگی نابینایی به نام 
نوید  آشفته می شود،  متواری،  زنی  نابهنگام  ورود  با  علی 
محمدزاده، امیر آقایی، علیرضا کمالی، سعید داخ، با معرفی 
دایانا حبیبی و دانیال خیری خواه و جمعی از بازیگران و 

هنرجویان تئاتر بازیگران این فیلم هستند.

به اتفاق آرا؛
عسگرپوررییسهیاتمدیره

خانهسینماشد

»محمدمهدی عسگرپور« رییس هیأت مدیره خانه سینما 
شد. سخنگوی هیأت مدیره خانه سینما با اعلام این خبر، 
گفت: انتخابات داخلی هیأت مدیره پس از برگزاری مجمع 
اولین جلسه هیأت  برگزار شد.در  ماه  عمومی ۹ شهریور 
مدیره خانه سینما که در تاریخ ۱۷ شهریورماه ۱۴۰۱ برگزار 
درباره  گفت وگو  و  بحث  از  پس  مدیره  هیأت  اعضا  شد، 
اولویت ها، نیازها و برنامه های پیش بینی شده، به اتفاق آرا 
»محمدمهدی عسگرپور« را به عنوان رییس هیأت مدیره 
دوره شانزدهم خانه سینما انتخاب کردند. همچنین »علی 
به  صدرعاملی«  »رسول  رییس،  نایب  عنوان  به  لقمانی« 
به عنوان دبیر  تیرانی«  امینی  عنوان سخنگو و »مسعود 
نیز  سینما  خانه  مدیرعامل  شدند.  برگزیده  مدیره  هیأت 

احتمالا بزودی معرفی می شود.

با محوریت موضوع تنوع ژانر در سینمای کوتاه؛

رونماییازپوسترسیونهمین
جشنوارهبینالمللیفیلمکوتاهتهران

آیین رونمایی از پوستر این رویداد با حضور مهدی آذرپندار 
دبیر و مدیران جشنواره، جمعی از سینماگران پیشکسوت 
و جوان، اهالی رسانه و فعالان فیلم کوتاه همزمان با روز 
ملی سینما دوشنبه ۲۱ شهریور ۱۴۰۱ از ساعت ۱۵ در سالن 

یک پردیس سینمایی چارسو برگزار خواهد شد.
پرویز صمدی مقدم مدرس و مولف سینما و از مدیران و 
دبیران اسبق انجمن سینمای جوانان ایران و جشنواره فیلم 
کوتاه تهران پوستر دوره سی و نهم را رونمایی خواهد کرد. 
همچنین فریدون جیرانی نویسنده، تهیه کننده، کارگردان 
و منتقد باسابقه به عنوان مهمان ویژه و منتقد نشست 
شانزدهمین پاتوق فیلم کوتاه و آخرین نوبت تابستان این 

نمایش ها در مراسم حضور خواهد داشت.

اندرو  کارگردانی  به   »BLONDE »بلوند-  فیلم 
دامینیک - Andrew Dominik استرالیایی بلندترین 
فیلم بخش رقابتی جشنواره فیلم ونیز شب گذشته 
ایستاده  تشویق   مورد  خود  اکران  نخستین  در  و 
قرار گرفت که طولانی ترین  ۱۴ دقیقه ای حاضران 

استقبال در میان دیگر آثار اکران شده است.
در فیلم بلوند که برداشتی تخیلی از زندگی مریلین 
مونرو- Marilyn Monroe است، آنا سلیا د آرماس 
کاسو - Ana Celia de Armas Caso نقش مونرو 
را بازی می کند. این بازیگر در حالی که بلوند به 
تشویق   مورد  حاضران  سوی  از  دقیقه   ۱۴ مدت 
حاضران  ریخت.  اشک  می گیرد  قرار  ایستاده 
بازی این بازیگر ۳۴ ساله کوبایی - اسپانیایی را 
فوق العاده توصیف کردند. به نوشته دیلی میل، 
بلوند، پنجشنبه شب نقدهای مثبت منتقدان را 
به دنبال داشت و تماشاگران تحت تأثیر این فیلم 
قرار گرفتند. بلوند، یک فیلم ۱۶۶ دقیقه ای درام 
روان شناختی زندگی نامه ای آمریکایی است که از 
رمان داستانی تاریخی به همان نام اثر جویس 
است.  اقتباس شده   ۲۰۰۰ سال  از  اوتس  کارول 
- Adrien Brody، بابی  اثر آدرین برودی  در این 
کاناوله - Bobby Cannavale و جولیان نیکلسون 
- Julianne Nicholson در نقش های مکمل ظاهر 

و سفید  به صورت سیاه  فیلم  بیشتر  می شوند. 
فیلمبرداری و قسمت هایی از آن به صورت رنگی 
کلاینر،  جرمی  گاردنر،  دده  است.  شده  تنظیم 
تریسی لاندون، برد پیت و اسکات رابرتسون به 

عنوان تهیه کنندگان این فیلم حضور دارند.
و  هفتاد  در  که  ونیز  فیلم  جشنواره  پیشتر، 
طولانی ترین  به  خود  برگزاری  از  دوره  نهمین 

تشویق  کرده،  پیدا  شهرت  رویداد  این  سال 
طولانی دو فیلم دیگر را نیز شاهده بوده است؛ 
بنشی ها )ارواح اینیشرین( ساخته مک دوناغ 
با تشویق بیش از ۱۲ دقیقه ای همراه شد. فیلم 
پسر ساخته جدید فلورین زلر و با بازی آنتونی 
هاپکینز نیز با تشویق ایستاده ۱۰ دقیقه ای حضار 

تحسین شد.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

فیلم ها  کدام 
پیشتاز  تاکنون 

ونیز  جشنواره 
؟ هستند

در مهمترین نظرسنجی از منتقدان 
که  فیلم هایی  درباره  بین المللی 
اصلی  مسابقه  بخش  در  تاکنون 
درآمده،  نمایش  به  ونیز  جشنواره 
چند فیلم بالاترین امتیازها را کسب 

کرده اند.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل 
از ایسنا، جشنواره کن هر ساله یک 
سنت برای برگزاری نظرسنجی های 
متعدد از منتقدان سینمایی دارد که 

مهمترین آن توسط نشریه اسکرین 
انجام می شود اما قابل اعتمادترین 
نظرسنجی در جشنواره ونیز توسط 
صورت   »Venezia News« مجله 
منتقدان  از  متشکل  که  می گیرد 
اسکرین،  معروف  نشریه های 
وردیکت،  فیلم  ریپورتر،  هالیوود 
لوموند، درَپ، اِل پائیس، آبزرور و... 

می شود.
مسابقه  بخش  فیلم   ۱۶ میان  از 
تاکنون  که  ونیز  جشنواره  اصلی 
به نمایش گذاشته شده فیلم های 
»ارواح  فیلد«،  »تاد  ساخته  »تار« 
»مارتین  کارگردانی  به  اینیشرین« 
مک دونا« و مستند »تمام زیبایی 
پویترس«  »لورا  از  خونریزی«  و 
منتقدان  از  را  امتیاز  بیشترین 

بین المللی دریافت کرده اند.
امتیاز منتقدان به فیلم های بخش 
چند  فاصله  در  ونیز  اصلی  رقابتی 

روز به پایان نمایش فیلم ها از این 
قرار است:
تار -- ۴.۱

ارواح اینیشرین -- ۳.۸
تمام زیبایی و خونریزی - ۳.۸

آرژانتین ۱۹۸۵ -- ۳.۵
استخوان ها و همه -- ۳.۴

نهنگ -- ۳.۳
زندگی عاشقانه - ۳.۳

برفک -- ۳.۲
دختر ابدی -- ۳.۱

فرزندان دیگران -- ۳.۱
مونیکا - - ۲.۹

بی نهایت -- ۲.۸
آتنا -- ۲.۷

باردو -- ۲.۴
ارباب مورچه ها -- ۲.۴

یک زوج -- ۲.۴
دیوپ،  آلیس  عمر«  »سنت 
اندرو  »بلوند«  زلر،  فلوریان  »پسر« 

جعفر  خرس«  »بدون  دومینیک، 
پناهی، »شب، داخلی، دیوار« وحید 
جلیلوند، »کیارا« از »سوزانا نیکارلی« 
که  هستند  فیلم هایی  مهمترین 
هنوز در جشنواره به نمایش گذاشته 
نشده و یا در این نظرسنجی هنوز 
گرفته  نظر  در  آنها  برای  امتیازی 

نشده است.
البته همیشه نظر منتقدان با داوران 
می شود  گفته  و  ندارد  همخوانی 
»جولین مور« رئیس هیات داوران 
امسال ونیز بسیار تحت تاثیر مستند 
»تمام زیبایی و خونریزی« از »لورا 
پویترس« قرار گرفته و همچنین از 
اینیشرین«  »ارواح  فیلم  طرفداران 
است.  دونا«  مک  »مارتین  ساخته 
باید تا شنبه شب منتظر بمانیم تا 
بدانیم کدام فیلم در نهایت جایزه 
جشنواره  فیلم  بهترین  طلای  شیر 

ونیز را به خانه می برد.

گزارش
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توپ و تور

ورزشی
اضافه شدن جایزه »مولر« به فهرست توپ طلا

»جایزه مولر« به عنوان بخشی از مراسم اهدای جوایز توپ طلا به بازیکنی که بیش ترین گل را برای باشگاه و کشورش 
برای  نیز  فوتبال«  »فرانس  فرانسوی  مجله  می شود،  اهدا  طلا  توپ  که  بعد  دفعه  می شود.  اهدا  باشد  رسانده  ثمر  به 
اولین بار جایزه مولر را اهدا خواهد کرد. این جایزه به بازیکنی تعلق می گیرد که در فصل قبل "بیش ترین گل را برای 
نامگذاری شده است. آلمانی  افسانه ای  نام گرد مولر، مهاجم  به  این جایزه  باشد و  به ثمر رسانده   باشگاه و کشورش" 

که  فرانسه  و  ایتالیا  تیمِ  دو  هنگام  زود  فینال ِ 
به نوعی حاوی والیبالی ناب، مدرن و آموزه ای برای 
والیبالیست های جوان تیم ملی ایران بود، با نتیجه 
تکنیک همراه  تمام شد،  ايتاليا  تیم  به سود  3بر2 
با تاکتیک که قدرت بدنی نیز چاشنی آن شده بود، 
در هر دو تیم به وضوح دیده می شد و جنگندگی و 
خستگی ناپذیری را نیز از خروس ها و لاجوردی پوشان 

تا پایان ست پنجم شاهد بودیم. 
بالا و هدفدار  با سرعت  سرویس های جهشی قدرتی 
بشمار  تیم  دو  اول  ضربه  زدن  در  تاکتیک  اولین 
مقابل  در  اول  دریافت های  و  توپ گیری  می آمد، 
را  اول  حرف  تیم  دو  بازیکنان  زهردار  سرویس های 
می زد، مضاف براینکه دفاع روی تور و حرکت مدافع 
وسط در رسیدن به کناره ها و کمک به مدافعان کناری 
اما  بود.  تماشایی  بازی  این  محسنات  دیگر  از 
ایتالیا  بزرگ  و  نامدار  مربی  جورجی  دی  سرانجام 
که جوان گرایی کرده بود و بازیکنان بزرگی همچون 
زایتسف و خوان توره را کنار گذاشته بود ولی در عوض 
برگ های برنده ای همچون می چلتو و یوری رومانو 
پاسور  از جیانلی،  استفاده  با  و  داشت  اختيار  در  را 
طراح و مبتکر پاس های دوبله وسط)پایپ( سرعتی 
و سازنده ی ناب برای پشت خط زن تیم، توانست تیم 
قدرتمند فرانسه را از پای در آورند و به بالندگی برسند. 
اگر حمل بر اغراق و توصیف نباشد، حذف قهرمان 
ساده ای  کار  ايتاليا  جوان شده  تیم  توسط  المپیک 
و  سخت  بازی  یک  در  ايتاليايی ها  چراکه  نبود، 
نفس گیر باعث حذف قهرمان آخرین دوره بازی های 
المپیک و لیگ ملت ها شدند! یوری رومانو با کسب 
22 امتیاز ستاره درخشان تیم ایتالیا در کنار جیانلی 
اما  داشت،  ارزش  با  پیروزی  این  در  به سزائی  سهم 
طرف مقابل که از جمله تیم های مدعی قهرمانی بود 
در لحظات حساس و در زدن سرویس و دفاع عملکرد 
خوبی نداشت و به جز انگاپت به ویژه در قطر پاسور 
و در دریافت های سرویس که بیش از ۱۱۸ کیلومتر 
آندره  شدند  باعث  و  نبودند  خوب  داشتند  سرعت 
جیانلی که خود ايتاليايی الاصل است، پس از باخت 
و دست  کند  وداع  جام  با  به همولایتی های خود 

خالی به فرانسه باز گردد!
تیم های  بازیکنان  و  مربیان  است  بهتر  به هرجهت، 
ملی والیبال کشورمان، با رصد کردن این بازی ها، با 
والیبال حرفه ای آشنایی بیشتری پیدا کنند. روحیه 
فریادهای  با  نه  دهند  افزایش  را  تیم  انسجام  و 
بهروز  بريزند،  بهم  را  بازیکنان  تمرکز  خشمگینانه 
از  که  خونسردی  و  آرامش  با  می توانست  عطائی 
بازیکنان  به  مربی  یک  بخشیدن  روحیه  عوامل 
محسوب می شود، مانع از آشفتگی، یاُس و نومیدی 

در بازیکنان به ویژه جوانان کم تجربه شود. متاُسفانه 
آمریکای جنوبی  با طلایی پوشان  در مصاف  ما  تیم 
باخت،  از  ترس  و  بود  لازم  شادابی  و  طراوت  فاقد 
استرس زیادی را در بازیکنان تیم ما شدت بخشیده و 
وضعیت تیم را دگرگون کرده بود، البته این بدان معنا 
نیست که می توانستند قهرمان چند دوره مسابقات 
جهانی و المپیک را ببرند، اما قادر بودند بازی خوب 
و آبرومندانه ای را به نمایش بگذارند، مثل ست سوم 
که با برتری آغاز کردند اما با دو اشتباه در امتیاز های 
پایانی سه بر صفر بازی را واگذار کردند، باخت 17/25 
ست اول، شرایط را برای تیم ملی والیبال ایران سخت 
کرده بود اما به تدریج به بازی برگشتند و وضعیت 
بهتری پیدا کردند و در ست سوم با 3 امتیاز پیشتاز 

مسابقه شدند که می توانستند ترمز برزیل را بکشند.
ما  بچه های  به  که  استرس هائی  معتقدم  چند  هر 
وارد شده بود در امتیازات پایانی خطای سرویس را 
بیشتر و ضعف دریافت از سرویس لئال هم مزید بر 
علت باخت تیم ما در  ست سوم شت  تا با نتیجه 
دور از انتظار 3 بر 0  بازنده این بازي باشیم. بطور 
انتظارات  نتوانست  کشورمان  والیبال  تیم ملی  کلی 
دوستداران خود را برآورده کند و تن به شکست هائی 
داد که سزاوار آن نبود، نظر شخصی نگارنده این است 
که فشار روحی زیادی را به تیم جوان شده ای که خود 
جای بحث جداگانه ای دارد وارد کردند و با تبلیغات  
پوشالی توقعات و انتظارات را بیش از حد معمول 
را  تعصب خشک  و  باشیم  واقع بین  اگر  بردند،  بالا 
کنار بگذاریم باید اغراق کنیم کادر رهبری تیم درکل 
عملکرد خوبی نداشت و  ضعف های تیم  ملی هم 
قابل کتمان نیست. به ویژه در دفاع روی تور، پوشش 
پشت مدافعان و دریافت های اول که سبب می گردید 
به  بتواند  تا  نرسد  پاسور  دست  به  به خوبی  توپ ها 
پاس های ترکیبی روی آورد و به کار سازندگی خود 
برای اغفال مدافعان حریف تنوع ببخشد. به هر حال 
امیدواریم مسئولانی که در راُس فدراسیون والیبال 

ایران قرار می گیرند و مربیان بزرگ و با دانش ایرانی 
تیم ملی  ناراحت کننده  و  دراماتیک  شکست های  از 
در این دوره رقابت ها درس بگیرند برای پیروزی در 

مسابقات آینده جهانی. 
و اما پنج شنبه شب در مرحله یک چهارم نهایی دو 
تیم آمریکا و لهستان در حضور تماشاگران انبوهی 
که در سالن آرنا گلیویس شهر گلیویتسه لهستان گِرد 
هم آمده بودند از ساعت 23 و 30 دقیقه به دیدار 
یکدیگر رفتند و در یک بازی بسیار زیبا و تماشائی 
که از حساسیت ویژه ای برخوردار بود و 150 دقیقه به 
طول انجامید تیم لهستان با برخورداری از حمایت 
یکپارچه تماشاگران خودی و بازی درخشان کاپیتان 
کورک ستاره ای که تا پایان 5 ست خوش درخشید، تا 
تیم آمریکا عنواندار رتبه سوم مسابقات جام جهانی 
امتیاز  پوان،   با 24  که  راسل  آرن  وجود  با  را  قبل 
آورترین بازیکن میدان بود با شکست سنگینی رو برو 
سازد و آنها را از رسیدن به مرحله نیمه نهایی باز دارد 
ارزشمند  پیروزی  این  کنند.  وداع  با جام جهانی  تا 
لهستانی ها در شرایطی حاصل شد که مدافعان وسط 
لهستان با نمایشی خیره کننده و چشم نواز، عرصه را 
بودند، بخصوص که  کرده  تنگ  اسپرا  یاران جان  بر 
شب، شب کورک بود که از منطقه 2 توپ های او با 
قدرت تمام نواخته می شد و دفاع بلند آرون راسل، 
در  و  را می شکافت  دیفالگو  توری  و  اسمیت  دیوید 
منطقه 6 و 1 توپ های خود را در زمین آمریکا جای 
می داد. البته از حق نگذریم در دو ست برتری آمریکا 
آرون راسل و دیوید اسمیت هم در زدن سرویس و 
هم در آبشارهای قدرتی، کوبنده ظاهر شدند و بسیار 
خوب بازی کردند، جاشوا پاسور ریز نقش هم سهم 
بسزایی در این برتری این دو ست داشت و به واقع 
دیدار دوتیم آمریکا و لهستان یک نمایش فوق العاده 
زیبا و شگفت انگیزی بود که مورد تحسین تماشاگران 
دیدارهای  تحلیلِ  شد.  واقع  لهستانی  و  آمریکایی 

نیمه نهایی در شماره بعدی منتشر خواهد شد.

با شکستِ فرانسه و آمریکا؛

»ایتالیا« و »لهستان« چگونه به دیدار نیمه نهایی رسیدند؟

سوژه

 در انتخابات هیات رییسه اتحادیه
 جهانی کشتی؛

»دبیر«راینیاورد!

انتخابات هیات رییسه اتحادیه جهانی کشتی پیش از آغاز 
رقابت های کشتی قهرمانی جهان ۲۰۲۲ در بلگراد صربستان برگزار 
شد. پس از کناره گیری »حمید سوریان« از حضور در انتخابات، 

»علیرضا دبیر« خرداد ماه برای حضور در انتخابات کاندیدا شد.
در جریان این انتخابات که روز گذشته در بلگراد برگزار شد، 
۷ عضو هیات رییسه اتحادیه جهانی انتخاب شدند که اکثر 
نفرات از اعضا پیشین بودند و علیرضا دبیر نیز در پایان با ۲۵ 
رأی در جایگاه یازدهم از میان ۱۶ کاندیدا قرار گرفت. اسامی 
نفراتی که موفق به حضور در هیات رییسه اتحادیه جهانی 

کشتی شدند به شرح زیر است:
۱- دانیل ایگالی )نیجریه( ۸۳ رأی

۲- تئودروس هاماکوس )یونان( ۸۲ رأی
۳- مارتین دیتمان )آلمان( ۸۱ رأی

۴- رضوان پیرکالابو )رومانی( ۷۹ رأی
۵- خانم رودیکا یاکشی )ترکیه( ۷۹ رأی
۶- نامیگ علی ایف )آذربایجان( ۷۳ رأی

۷- خانم یه ژانگ )چین( ۶۲ رأی
علیرضا دبیر پس از برگزاری انتخابات هیات رییسه اتحادیه 
جهانی کشتی و موفق نشدن در کسب آرای لازم، گفت: از قبل 
مشخص بود که چه اتفاقی می افتد. من از روز اول هم گفتم 
نمی توانم خیلی از کارها را بکنم که با روحیه من جور در نمی آید 
اما با کناره گیری سوریان در دقیقه ۹۰ مجبور شدم خودم ثبت 
نام کنم. حالا به امید خدا دو سال دیگر یک نفر را برای انتخابات 
معرفی می کنیم. من چه حلال باشد یا غیر حلال بلد نیستم 
پول در این راه ها خرج کنم. نوش جان نفراتی که انتخاب شدند 
اما من خودم در شورای شهر بوده ام و این بازی ها را می شناسم.

رییس فدراسیون کشتی افزود: تمرکز من بر روی این است که 
ابتدا تیم های کشتی در رده های مختلف نتیجه بگیرند چرا که 
اگر ۱۰ نماینده هم در اتحادیه جهانی داشته باشیم آنجا نتیجه 
نگیریم فایده ای ندارد، البته داشتن نماینده در اتحادیه جهانی 
هم مهم است، بالاخره در جاهایی که بحث داوری پیش 
می آید یا گرفتن میزبانی مسابقات، داشتن نماینده اهمیت 
دارد. حتما خیری در این بوده است، من دانسته در انتخابات 
شرکت کردم. او درباره برنامه هایش برای انتخابات بعدی هیات 
رییسه اتحادیه جهانی کشتی، خاطرنشان کرد: حقیقتا روحیه 
من با سفر رفتن جور در نمی آید. این کار آدمی را می خواهد 
که دائما به کشورهای مختلف برود و رایزنی کند. این ها تازه ۸ 
یا ۹ شب در رستوران ها می نشینند و لابی می کنند اما من ۹ و 
نیم شب می خوابم و اصلا نمی توانم. من اهل سفر به کشورها 
نیستم و برای اینجا هم چون سوریان کنار کشید مجبور شدم 
بیایم. برای موفقیت در انتخابات هم هیچ هزینه ای نکردم. 

برای دوره بعد حتما دنبال فرد مناسب خواهیم بود.
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اصغر قلندری

نقل قول

نایب رئیس فدراسیون فوتبال روز گذشته اظهار 
دستیارانش  همراه  به  کی روش  کارلوس  داشت: 

دوشنبه یا سه شنبه وارد تهران خواهند شد.
فدراسیون  رئیس  -نایب  محمدنبی«  »مهدی 
فوتبال- درباره زمان حضور کی روش و دستیارانش 
تیم  سرمربی  کی روش،  کارلوس  گفت:  تهران  در 

ملی فوتبال کشورمان به همراه دستیارانش طی 
هفته آتی دوشنبه ۲۱ یا  سه شنبه 22 شهریورماه 
اردوی  آغاز  درباره  شد.او  خواهند  تهران  وارد 
تدارکاتی تیم ملی فوتبال در ادامه افزود: تمرینات 
تیم ملی از روز چهارشنبه 23 شهریور ماه در کمپ 
تیم های ملی آغاز می شود. سپس روز ۲۶ شهریور 

ایران جهت حضور  فوتبال  ملی  تیم  کاروان  ماه 
کشور  این  مقصد  به  را  تهران  اتریش،  اردوی  در 
ترک می کنند. تیم ملی فوتبال کشورمان ۲ دیدار 
دوستانه به ترتیب با تیم های اروگوئه و سنگال 
خواهند داشت و سپس ششم مهرماه، اتریش را 

به مقصد تهران ترک خواهند کرد.

»نایب رئیس فدراسیون فوتبال«:

می آید ایران  به  شنبه  سه  یا  دوشنبه  روش  کی 

اخبار بانوان

سوپر لیگ فوتسال زنان آغاز شد؛
پیروزیقهرمانونایبقهرمان

فصلگذشتهدرهفتهاولرقابتها

سوپر لیگ فوتسال زنان با رقابت هشت تیم آغاز شد. اولین 
دوره رقابت های سوپر لیگ فوتسال زنان از روز جمعه آغاز 
شد و هشت تیم حاضر به رقابت با یکدیگر پرداختند. پیکان 
که فصل قبل قهرمان لیگ برتر شد، میزبان فرهان ملارد بود 
و در پایان با حساب ۵ بر سه به پیروزی رسید. نصر فردیس 
هم که نایب قهرمان فصل قبل رقابت های لیگ برتر است، 
مقابل هیات فوتبال نطنز به میدان رفت و سه بر یک حریف 
خود را شکست داد.  نتایج کامل دیدارهای هفته اول سوپر 

لیگ زنان به شرح زیر است: 
ملی حفاری ایران ۱ - ۴ پالایش نفت آبادان 

نصر فردیس ۳ - ۱ هیات فوتبال نطنز 
پیکان تهران ۵ - ۳ فرهان ملارد

مس رفسنجان ۷ - ۲ صنعت فجر شیراز

مجید ملکی



روزنامه

7 ورزشی
فوتبال آبی ها شاعرانه می شود

پس از انتخاب گراهام پاتر به عنوان سرمربی چلسی، این مرد ۴۷ ساله می تواند آبی ها را به یک باشگاه فرهنگی تبدیل کند مثل کاری 
که با اوسترشوندس در سوئد کرد. خیلی قبل از اینکه گراهام پاتر با سوانسی و برایتون به انگلیس بیاید در اسکاندیناوی آتش به پا کرده 
بود. اما شیوه مربیگری او با بقیه کمی متفاوت است. او بازیکنان و کارکنان خود را به هنر تشویق می کرد و آن ها در زمان حضورش در 
باشگاه سوئدی کتاب نوشتند، یک کنسرت راک در فضای باز برگزار کردند و از همه به یادماندنی تر، نسخه باله خود را روی صحنه بردند.

حسن صانعی پور
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مدافعِ عنوانِ قهرمانی، قهرمان می شود؟

اســتقلال در مسیر بحران یا بن بستِ تاکتیکی!؟

است  حوادثی  آبستن  همواره  ایران  فوتبال 
تدبیری  هیچ  با  بودن  غیرمنتظره  بر  علاوه  که 
قابل حل نبوده و سال به سال و فصل به فصل 
بر پیچیدگی های آن افزوده می شود. در این بین 
تیم های بزرگ ایران نیز نه تنها از این قاعده خارج 
نیستند که در مرکز همه این اتفاقات حضور دارند. 
با این حال نگاهی به وضعیت قهرمان فصل قبل 

فوتبال ایران می اندازیم:
موفقیت  با پورحیدری و قلعه نویی

مرحوم  با  را  ایران  حرفه ای  لیگ  آبی پوشان 
پورحیدری آغاز کردند و در همان نخستین فصل 
با دراماتیک ترین وضعیت قهرمانی را در انزلی به 
رقیب دیرینه خود تقدیم نمودند. در مورد اتفاقات 
آن دوره که با قهرمانی استقلال در جام حذفی 
در حقیقت  و  رسید  اتمام  به  قلعه نویی  امیر  با 
عصر جدیدی در این باشگاه را رقم زد، حرف و 
حدیث های فراوانی گفته و شنیده شده اما باید 
به طور خلاصه عنوان کرد که استقلال با مدیریت 
مرحوم  سرمربیگری  و  خویی  فتح الله زاده  علی 
پورحیدری و امیر قلعه نویی موفقیت های زیادی 

را بدست آورده  است. 
احساسی با منصوریان

منصوریان وارث تیمی شد که در فاصله سال های 
مرحوم  چون  مربیانی  توسط   1395 تا   1385
حجازی، فیروز کریمی، عبدالصمد مرفاوی، پرویز 
مظلومی و امیر قلعه نویی هدایت می گردید و در 
مقاطعی با داشتن بهترین بازیکنان ایران موفقیت 
زمانی  بازه  این  در  نمی کرد.  کسب  را  چندانی 
ده ساله آبی پوشان دوبار فاتح لیگ برتر شدند و دو 
عنوان قهرمانی جام حذفی را به ویتیرین باشگاه 
خود اضافه کردند. با این حال منصوریان کار را 
خوب آغاز کرد و برای بستن تیمی رویایی وارد 
بازار نقل و انتقالات شد. اتفاقات بعدی نشان از 
این داد که استقلال مدل منصوریان برای قهرمانی 
احساسی  سراسر  رفتار  دارد.  فراوانی  کمبودهای 
سرمربی که منجر به رفتنش شد، در طول دوران 

مربیگری او در استقلال صرفا در 
دربی رفت موثمر ثمر واقع 
شد و کادر فنی ضعیف او 

که با دودستگی هواداران مورد هجمه گسترده ای 
واقع شده بودند، فاجعه العین را آفرید و دست 
باشگاه  از  مهاجری  رضا  دست  در  دست  آخر 

استقلال خارج شد.  
از شفر تا مجیدی محله برو بیا

داشت.  دوست  را  ایران  فوتبال  آلمانی  پیرمرد 
استقلال  و  کرد  نیز جذب  را  بازیکنان خوبی  او 
آلمانی  وینفرد شفر  با  انتهای فصل هفدهم  در 
زمان  همین  در  درست  بود.  شده  دست نیافتی 
بازیکنان  شاهد رفت و آمد مدیران و مربیان و 
تاثیرگذار آبی پوشان بودیم و در واقع استقلال هر 
فصل را با بازیکنان صدر درصد جدید آغاز کرده 
و هر لحظه با حادثه سرماخوردگی و یا به بهانه 
پرداخت بدهی ها، ستاره های جوان استقلال راهی 
فوتبال خارج از کشور می شدند. در این بین فرهاد 
مجیدی در سه مقطع سرمربی استقلال شد که در 
نهایت به قهرمانی آبی پوشان در فصل بیست و 
یکم گردید. باید یادآوری کنیم که آبی پوشان در 
این سال ها حتی بدون داشتن سرمربی مسابقات 
را ادامه داده و حادثه رفتن استراماچونی و حتی 
ماجرای بازگشت او که توسط سعادتمند مطرح 
شد و باعث جدایی مجیدی در آستانه مرحله دوم 
لیگ قهرمان گردید، اوج کج سلیقگی مردانی بود 

که هدفی جز تضعیف استقلال نداشتند. 
در مورد فرهاد مجیدی دو نکته مهم قابل بررسی 
قبل  فصول  همچون  بیست ویکم  فصل  است؛ 
با  و  استقلال  هواداران  اندک  امیدواری های  با 
تغییرات فراوان آغاز شد. مجیدی با آوردن گابریل 
پین سیستم دفاعی را برای تیمش برگزید و به 
برد های اقتصادی بسنده نمود. این شیوه هرچند 
به رکورد شکست ناپذیری استقلال منجر شد اما 
یک فصل پر از استرس را بر هواداران تحمیل کرد. 
فصلی که نمی شد به طور قاطع در مورد قهرمانی 
استقلال نظر داد، با نتیجه چند بازی مهم ورق 
و  برگشت  آبی پوشان  نفع  به  کاملا  قهرمانی 
مجیدی تمیش را سه هفته مانده به پایان لیگ 
مجیدی  مورد  در  اول  نکته  کرد.  ایران  قهرمان 
محبوبیت شماره هفتی بود که لحظات بی نظیری 
هواداران  برای  مسابقات  سایر  و  دربی ها  در  را 
ساخته بود و از این منظر هواداران استقلال را -چه 
آنهایی که موافق وی بودند و چه مخالف- برای 
پایان دادن به یکه تازی حریف در فوتبال ایران 
متحد کرده بود و مصطفی آجورلو برخلاف فصل 
جاری حساسیت بیشتری روی مسایل گوناگون 
استقلال نشان داده و نهایتا علیرغم کمبودهای 
موجود لیگ بیست ویکم به نام استقلال زده شد. 
نکته دوم را باید به فرار و گریزهای مجیدی 
دوران  همچون  مجیدی  داد؛  اختصاص 
بازی که بازیکنان حریف را یکی پس 
از دیگری جا می گذاشت و به دروازه 
حریف می رسید، در جا گذاشتن 

استقلال و هوادارانش ماهر و مهار نشدنی 
نشان داده است. انتظار هواداران استقلال 
استقامت سرمربی در برابر مشکلات موجود 
و  استقلال  نقاط ضعف  ترمیم  با  تا  بود 
را  قهرمانی  تکرار  لازم  مهره های  جذب 
اتفاقی  گرفت.  می  جشن  استقلال  با 

بحران  وارد  دوباره  استقلال  و  نداد  رخ  که هرگز 
خواسته ای شد که سرنوشت آن را در فصل جاری 

مبهم کرده است. 
ساپینتو سردرگم در فوتبال پارسی

حال  سرمربی  ساپینتو  ریکادو  اینکه  از  فارغ 
حاضر استقلال کارنامه موفق یا ناموفقی داشته 
باید در مورد وی چند مورد را یادآور شد: هیجان 
کاذب ساپینتو مرز باریکی است که ممکن است 
آبی پوشان را در دو مسیر متفاوت قرار بدهد. لگد 
آمدهای  و  رفت  احمر،  برانکارد هلال  به  او  زدن 
یادآور حرکات  در کنار زمین که  او  از حد  بیش 
احساسی منصوریان است و قول قرارهای سنگین 
با  دارد،  از قول های محمود فکری  او که نشانی 
شیوه بازی بازیکنانش در طول نود دقیه همخوانی 
چینش های  در  نیز  مبهم  نکته  چند  و  نداشته 
هنوز  ساپینتو  می رسد  به نظر  شود.  می  دیده  او 
سیستم اصلی و غالب خود را شناسایی نکرده و 
از همه مهمتر در مورد خط هافبک خود به اجماع 
نرسیده است. به عبارتی آنقدر که سرمربی لب خط 
را از آن خود کرده است، فوتبال استقلال را به خود 
اختصاص نداده است و مدام درحال آزمون و خطا 
همراه با نگاهی غیرحرفه ای به فصل قبل استقلال 
است. سرمربی در مورد خط هافبک استقلال هم 
سردرگم عمل کرده و مثلث یا مربع نهایی خود را 
پیدا نکرده است. تکیلف بازیکنانی چون آمانوف، 
چشمی و مهری مشخص نیست و استقلال ضمن 
از دست دادن آرایش دفاعی فصل قبل، علیرغم 
ادای سرمربی برنامه مشخصی برای حمله ندارد. 
پارسی  فوتبال  هنوز  ساپینتو  گفت:  باید  کوتاه 
آشنایی  ایران  فوتبال  مناسبات  با  و  نشناخته  را 
که  دارد  این  از  نشان  این موضوع  ندارد.  کاملی 
باید به سرمربی فرصت بیشتری از نیم فصل داد 
تا شاید در انتهای فصل تیمی در خور نام استقلال 
را بسازد، نکته ای که نه در حوصله هواداران می 
باشد و نه تضمینی برای ادامه حضور سرمربی در 
فصل آینده خواهد بود.  در گذر این تفکرات و این 
اتفاقات یقینا استقلال در مسیر بحران قرار گرفته 

و قهرمانی را از دست خواهد داد.
آیا استقلال از عنوان قهرمانی دفاع خواهد کرد؟

بالاست.  قهرمانی  تکرار  برای  استقلال  پتانسیل 
مهره های لازم جهت فتح دروازه حریفان در این 
تیم حضور دارند. نگرانی ها در خط دفاعی و دروازه 
پاشنه  اما  است.  رسیده  حداقل  به  آبی پوشان 
را  تیم  این  برنامه های  تمام  استقلال که  آشیل 
عقیم کرده است و رفته رفته از کورس قهرمانی 
که  است  متفکری  مغز  فقدان  کرد،  خواهد  دور 
نبض بازی را در دست گرفته و ضمن تکمیل پازل 
مستطیل  در  را  سرمربی  اندیشه های  استقلال، 
سبز اجرا کند. این مغز متفکر می تواند با جذب 
بازیکن تامین شده و یا با ایجاد ترکیب های سه 
نفره یا چهار نفره و تعیین پلن های گوناگون به 
کمک استقلال بیاد. نکته ظریف کمتر دیده شده 
اینکه استقلال جدا از نداشتن هافبک تهاجمی 
تاثیرگذار، در کنارها نیز با حضور حردانی و 
یامگا در جناح راست و جلالی و قائدی در 
جناح چپ  برنامه درستی برای حمله ندارد. 
با این حال باید به سرمربی استقلال هشدار داد 
از طرفی   بوده و  اندک  ایران  که حوصله فوتبال 
را  مدعیان  چهره  رو  پیش  حساس  هفته های 
مشخص خواهد کرد و این شیوه بازی استقلال 
نشانی از مدافع عنوان قهرمانی ندارد. سوال بی 
جواب هواداران استقلال از ساپینتو اینست که 

آیا استقلال از عنوان قهرمانی دفاع خواهد کرد؟

 

 

سوژه

درحاشیه

اتحادیه جهانی گزارش داد؛

غیبتآزادکارانروسوفرصتیطلایی
برای۲رقیبدرجهانیصربستان

قدرت  آمریکا ۳  و  ایران  روسیه،  آزاد  تیم های کشتی 
کشتی جهان هستند که امسال و در رقابت های جهانی 
همین  و  هستند  غایب  روس ها  صربستان،   ۲۰۲۲
موضوع باعث شده شانس قهرمانی بین ایران و آمریکا 
تقسیم شود موضوعی که اتحادیه جهانی هم آن را در 

گزارشی تحلیل کرده است. 
طی  جهان  قهرمانی  فرنگی  و  آزاد  کشتی  رقابت های 
پایتخت  بلگراد  شهر  در  شهریور   ۲۷ تا   ۱۹ روز های 
صربستان برگزار می شود و هر چند غیبت روس ها روی 
عملکرد فنی مسابقات تاثیر خواهد داشت اما نباید از 
ترکیب سایر  در  که  و تک ستاره هایی  برخی کشور ها 
تیم ها وجود دارند غافل شد چرا که تجربه ثابت کرده 
راه  در  را  مسیر  می تواند  هم  جزئی  اشتباهات  برخی 

رسیدن به موفقیت های بزرگ تغییر دهد. 
در حالی که فرنگی کاران نخستین تمرین خود را روز 
آزادکاران  اردوی  برگزار کردند آخرین  بلگراد  گذشته در 
برای حضور در رقابت های جهانی از روز ۹ شهریور آغاز 
شده و تا زمان اعزام ادامه دارد که طبق اعلام کادر فنی 
بلگراد شود.  عازم  روز ۲۱ شهریور  تیم ملی  قرار است 
بدین ترتیب ملی پوشان سه روز قبل از مسابقات در 
این شهر هستند و از  لحاظ  خوبی به خوبی با محیط 

هماهنگ می شوند. 
توماس گیلمان، کایل داک، جردن باروز، دیوید تیلور، 
جیدن کاکس، کایل اسنایدر از تیم کشتی آزاد آمریکا 
پور،  قاسم  کامران  یزدانی،  حسن  امامی،  یونس  و 
محمدحسین محمدیان و امیرحسین زارع از تیم ایران، 
که  هستند  صربستان  جهانی  در  شاخص  چهره های 
عملکرد هر کدام از  آن ها تاثیری بسیار زیادی در نتیجه 

تیمی خواهد داشت.

 احتمال تغییر در پست معاونت
 ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش؛

»پولادگر«رفتنیشد؟

و  حرفه ای  ورزش  معاونت  در  تغییراتی  دارد  احتمال 
قهرمانی وزارت ورزش به وجود بیاید. در حالی که حدود 
کمتر از یک سال از حضور »محمد پولادگر« در معاونت 
قهرمانی وزارت ورزش و جوانان می گذرد حالا شایعاتی 

در مورد تغییرات در این پست به گوش می رسد.
رئیس  دبیر«  »علیرضا  با  اخیراً  که  پولادگر  محمد 
فدراسیون کشتی در خصوص بودجه چالش هایی داشت 
به نظر می رسد قرار است در پست دیگری فعالیت کند. 
و  المپیک  انتخابات کمیته ملی  برگزاری  به  توجه  با 
پایان فعالیت محمود خسروی وفا در کمیته پارالمپیک 
که پاییز امسال انجام می شود این احتمال وجود دارد 
پارالمپیک  جدید  رئیس  عنوان  به  قهرمانی  معاون 
فعالیت کند. شنیده ها حاکی از این است وزیر ورزش و 
جوانان گزینه پیشنهادی خود را برای معاونت قهرمانی 
جدید  نفر  استعلام،  مثبت  پاسخ  با  و  کرده  معرفی 

جایگزین خواهد شد.

ن ذره ب�ی
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رئیس فدراسیون فوتبال در نخستین نشست خبری اش پس از بازگشت 
به این فدراسیون در مورد مسائل مختلفی به اظهارنظر پرداخت.

به گزارش »دنیای هوادار«؛ »مهدی تاج« در آغاز این نشست درباره 
پرونده های بازش در قوه قضاییه صحبت کرد. او گفت: خودم 
یکسری صحبت ها دارم که می خواهم عنوان کنم. من حدود ۴۰ 
سال است که کار مدیریتی می کنم و در بخش های مختلفی کار 
کرده ام. به جز زمانی که افتخار داشتم و به عنوان سرباز در جنگ 
بودم، در باشگاه های سپاهان، ذوب آهن و پرسپولیس و فدراسیون 
فوتبال کار کرده ام. در طول این مدت سه پرونده دارم که فکر 
می کنم تعدادش برای این مدت قابل قبول است. هر سه پرونده ام 
هم فوتبالی است. یکی مربوط است به به کارگیری دو بازنشسته 
یعنی آقایان بهاروند و ساکت که هیچکدام بحث سوءاستفاده 

مالی ندارند.
 تنها 3 پرونده قضایی دارم که در بحث سوءاستفاده مالی 

مطرح نیست
وی در ادامه افزود: من در طول دوران مدیریتی ام به لحاظ اینکه 
می دانید کار مدیریتی، امر و نهی کردن دارد و شرایطی است که 
باید کار انجام شود، در معرض تصمیم گیری جدی قرار گرفته بودم 
و اخیراً پرونده های قضایی که همه می گویند را خودم مایلم راجع 
به آنها به طور مفصل صحبت کنم. من هم در طول این مدت سه 
پرونده که فکر می کنم در طول یک دوران مدیریتی قابل قبول 
است، دارم که هر سه پرونده فوتبالی بوده و هیچ چیز غیرفوتبالی 
اعم از مالی و ... نبوده است. در بخشی از این پرونده ها براساس 
اساسنامه فدراسیون فوتبال که به فیفا و AFC دادیم، تصمیم بر 
آن بوده که تخلفات و گزارشات فوتبالی در ارکان فوتبالی رسیدگی 
شود، یعنی ارکان قضایی فوتبال، اما به هر جهت برخی از دوستان 
در بازرسی کل کشور این تعریفی را که ما داریم، آنها از فوتبال، 
سازمان لیگ و ... ندارند. به همین دلیل پرونده ای که تشکیل 
دادند، به دستگاه قضا ارائه کردند. در سه پرونده یکی مربوط به 
بکارگیری دو بازنشسته است که متهم هستیم به عدم اجرای 
قانون. یکی از آنها بهاروند است و دیگری ساکت. این پرونده ها 
هیچ کدام بحث سوء استفاده مالی و ... ندارد و فقط حرف این 
است که چرا ما بازنشستگانی را که به موجب قانون بازنشسته 
بودند، به کار گرفتیم. البته ما دلایل متقنی برای قاضی داشتیم 
که قاضی بدوی منع تعقیب داده و پرونده را مختومه کرده است، 
اما سازمان بازرسی اعتراض کرده و این پرونده در شعب تجدیدنظر 

در حال رسیدگی است.
پرونده قضایی ما درباره فعالیت سازمان لیگ 14 متهم دارد

دوم  موضوع  شد:  یادآور  همچنین  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
پرونده ای درباره فعالیت های من و همکارانم در سازمان لیگ است 
که این پرونده 14 متهم دارد و یکی از آنها من هستم، دیگران 
نیز کفاشیان، بهاروند، عابدینی، حسن پور و حاج جعفری که قبلًا 
حضور داشت و فوت کرده است و تعداد دیگری. برای اینها نیز 
سازمان بازرسی منع تعقیب داده است، ولی باز شکایت شده و 
همه متهم به اعمال نفوذ شده ایم. مثلاً در حوزه  تبلیغات ما 
تخفیف داده ایم به کسی که تبلیغات محیطی را بر عهده داشته 
است. ما استدلال ها را ارسال کرده ایم. لیگ ما آن زمان 18 تیمی 
بود، تعداد تبلیغات محیطی در ورزشگاه آزادی سه دور بوده و البته 
به دو دور تبدیل شد. برنامه ریزی این بوده است که دربی ها را در 
زمان تاریکی هوا برگزار کنیم، اما شورای تأمین تشخیص داده 
است که زمان دیگری باشد تا بتواند ترافیک را کنترل کند. در 
مجموع همه اینها جنبه مدیریتی داشته است. با توجه به اینکه 
قرار منع تعقیب وجود داشته، دوستان اعتراض کردند و در حال 

رسیدگی است.
 اسم ما و هیئت رئیسه هر جا که می آید، می گویند

 فساد ویلموتس
»پرونده سوم، پرونده ویلموتس است. که اسم ما و هیئت رئیسه 
هر جا که می آید، می گویند فساد ویلموتس.«، وی با بیان این 
جمله و یادآور اینکه هر مربی در صورت عدم دریافت مطالبات خود 
پس از دو ماه می تواند قراردادش را فسخ کند، تصریح کرد: کسانی 
چون برانکو، استراماچونی و بسیاری از مربیانی که شما می دانید، 
از این قاعده مستثنی نیستند. هنوز هفته پنجم لیگ برتر انگلیس 
هستیم که سرمربی چلسی را اخراج کردند و تمام پولش را دادند. 
پس فسادی در کار نیست.او درباره بحث پرونده فولاد مبارکه نیز 
گفت: من بازنشسته فولاد مبارکه بودم. من ماهی ۲۰ میلیون در 
سه سال گرفتم. هرکسی هر پرونده دیگری از من دارد منتشر کند. 
یکسری از هفته گذشته سازمان یافته کار کردند و ناگهان همه 
رسانه ها نوشتند که قوه قضایی تمام جرایم تاج را منتشر کرد که 
فقط قتل و آدم ربایی در آن نبود. تنها نامه ای که برای قوه قضاییه 
آمد استعلام دبیرکل از دادستان بوده که پرسیدند چند پرونده باز 

دارم که همین سه پرونده را اعلام کردند.
قاضی زاده هاشمی و راستینه به فوتبال استان خودشان بپردازند

قاضی زاده  خصوص  به  مجلس  نمایندگان  اظهارات  درباره  او 
هاشمی گفت: نماینده دغدغه اش نباید فقط فوتبال باشد. او ۱۰۰ 
بار، ۲۰۰ بار یا هر مقدار و هر ساعتی در هر شبکه ای که خواست 
صحبت کرد. اجازه بدهید قوه قضاییه درباره این مساله تصمیم 
بگیرد. ما نمی دانستیم او و آقای راستینه تا این حد به فوتبال 
علاقه دارند اما اگر تا این حد اهمیت می دهند به فوتبال استان 
خودشان بپردازند. تمام مجلس فقط این دو نفر نیستند ولی ما به 
هر نماینده ای که بخواهد هر سوالی بپرسد جواب می دهیم.تاج در 
ادامه گفت: این افراد یک بار درباره حق پخش صحبت نکرده اند. 
معتقدم صداوسیما الان توان پرداخت حق پخش را ندارد. دوما 
برخی از تیم های ما از دولت پول می گیرند. من طرحی را آماده 
کرده ام که مدل فیفا و AFC است. امیدواریم یک روزی در خرم 
آباد و کرمانشاه هم تیم داشته باشیم نه فقط در شهرهایی که فقط 
کارخانه دارند. امیدواریم استان های محروم از جمله سیستان و 
بلوچستان هم تیم داشته باشند. صدا و سیما به جای دشمنی 
کردن می تواند با فدراسیون فوتبال کار کند و یک طرح مدون 
داشته باشیم و سال های سال با این طرح کار کنیم. مدل پیشرفت 
فوتبال خیلی سخت نیست. می توانیم وام بگیریم، یاد بگیریم و 

به تمام قوانین کشور هم احترام بگذاریم.
بزرگترین بدهکار فوتبال شده است، طلبکار آن!

»فوتبال مثل یک تاکسی شده است که 70 درصد مسافرانش 
را مفتی سوار می کند، خُب این تاکسی تعطیل می شود.«، تاج 
با بیان این جمله تأکید کرد: با این وضعیت فوتبال یک روزی 
تعطیل خواهد شد. قطعاً اولین جلسه مدیریتی من جلسه با 
مدیران باشگاه ها خواهد بود. احساس کردید که بزرگترین بدهکار 
فوتبال تبدیل به مهمترین طلبکار فوتبال شده است؟ بزرگترین 
بدهکار فوتبال که میلیاردها تومان بابت فوتبال درآمد دارد، شده 
است مهمترین طلبکار فوتبال. برنامه هایی که شما می بینید، یک 
انتخابات نصف شب تعطیل می شود، یک دفعه می گویند دو نفر 
تأیید شده اند و یک نفر تأیید نشد. تقریباً  مقرری فدراسیون فوتبال 
هر شب شده است این برنامه ها. خُب با این روند که نمی شود 
فوتبال را اداره کرد. ته ماجرا را که می بینید، متوجه می شوید یک 
مدیر و چند نماینده هستند و والسلام. آنها تصمیم گرفته اند که 

باید این کار را انجام بدهند.
حذف اسکوچیچ برایم سخت بود

او با اشاره به بحث تیم ملی گفت: آقای اسکوچیچ مربی بسیار 
محترم و معتدلی است. برای خودم خیلی سخت بود. خدا را شاهد 
می گیرم که حذف اسکوچیچ برایم سخت بود. مربی بسیار آرام 
و زخمتکشی بود. در سخت ترین شرایط، تیم ملی ما را بر عهده 
گرفت و صعودش را قطعی کرد. خواهش می کنم به افتخار ایشان 
دست بزنید. من دیدم که شرایط تیم ملی و بازیکنان خوب نبود. 
نمی خواهم این مسائل باز شود. به این نتیجه رسیدیم که اگر الان 
سرمربی را تعویض کنیم به نفع کشور است.تاج ادامه داد: الان 
می گویند که هیچ کس نمی تواند ضمانت کند که اگر کی روش 
را آوردیم نتایج بهتری می گیریم اما سابقه آقای کی روش در تیم 
ملی ما و نتایج گرفته شده در گذشته و بازی هایی که تیم ملی 
را هدایت کرده و هشت سال هم با تیم بوده ما را به این باور 
می رساند که مسیر درستی را می رویم و مسیر خوبی را شروع کرده 
ایم. برای من ساده بود که اسکوچیچ بماند و مسئولیتی قبول 
نکنم. می توانستم بگویم من او را نگذاشته ام اما اسکوچیچ را برای 

خاطر کشور برداشتم.
انتخاب کی روش به نفع کشور است

وی ادامه داد: می دانم یک عده از عزیزان و بزرگان به هر دلیلی با 

آمدن کی روش و بنده مخالف هستند. من واقعا به احترام تیم 
ملی و کشور و به احترام پرچم عزیزمان دست همه را می بوسم 
و برای کشور می خواهم که از تیم ملی و شرایط موجود حمایت 
کنند. به هر جهت تیم ملی کشورمان است و در بزرگترین رویداد 
فوتبالی دنیا حضور داریم. به نظرم این انتخاب به نفع کشور 
است. ما دو دوره متوالی با کی روش به جام جهانی رفتیم. اینکه 
ریاست  زمان  بیاورند.  سند  کرده ام،  سوءاستفاده  من  می گویند 
جمهوری آقای احمدی نژاد، خودرو می دادند که من نگرفتم. یک 
ریال هم در این ۱۳ سال در فدراسیون، دستمزد رومیزی و زیرمیزی 
نگرفتم. اگر چیزی هست منتشر کنید. اینکه یک نماینده ای بگوید 

فساد در فوتبال هست، دلیل نمی شود.
یک مربی داخلی بسیار عالی را در کنار کی روش قرار می دهیم

رئیس فدراسیون فوتبال در ادامه توضیح داد: ترکیب و قرارداد 
تیم ملی را خواهم گفت. ما از کشور آلمان الگوبرداری کرده ایم. 
آلمانی ها علاقه زیادی به استفاده از مربیان داخلی دارند و بهترین 
نتایج را با مربیان داخلی گرفته اند. در برخی صحبت های بزرگان 
نیز شنیده می شود که از مربی داخلی استفاده کنیم. ما یک مربی 
داخلی بسیار عالی را در کنار کی روش قرار می دهیم که بتوانیم 
امیدوار باشیم در آینده از مربی داخلی استفاده کنیم. از همه 
مربیان داخلی تشکر می کنم که روزی هدایت تیم ملی را برعهده 
داشته اند. مربیان موفقی مثل مهاجرانی، مایلی کهن، قلعه نویی، 
دایی، شاهرخی، فرکی، پروین، قطبی و ... که تیم ملی را به بهترین 

شکل اداره کردند.
 قرارداد کی روش و 5 مربی همراهش 3 ماهه و تا پایان 

جام جهانی است
تاج تأکید کرد: امیدوارم من هم روزی به همراه شما سرمربی 
ایرانی موفقی را در رأس هدایت تیم ملی ببینم. به همین خاطر 
قرارداد کی روش را قرارداد موقت تلقی کردیم و ماهی 50 هزار یورو 
به ایشان دستمزد می دهیم. ایشان پنج نفر را نیز به عنوان کادر 
فنی در کنار خود خواهد داشت که ماهی 30 هزار یورو دستمزد 
می گیرند و قراردادشان سه ماه است. این قرارداد تا پایان جام 
جهانی است، ولی در صورت توافق طرفین تا پایان جام ملت ها نیز 
تمدید خواهد شد. باید از کی روش بسیار تشکر کنم که پیشنهاد 
ما را پذیرفت. قرارداد با ایران برای کی روش این مزیت را داشت که 
برای پنجمین بار به جام جهانی برود و برای ما نیز بسیار خوب 
است که از یک مربی استفاده کنیم که هشت سال با ما کارکرده و 
تمام شرایط تیم ما را می داند. من مطمئن هستم که نظم خوبی 

بر تیم حاکم خواهد بود.
اگر VAR را به مزایده نگذاریم باید به بازرسی برویم و پرونده های 

قضایی من بیشتر می شود!
 VAR :مهدی تاج درباره ورود کمک داور ویدیویی به ایران گفت
یکی از گرفتاری های ماست. اگر این پرونده را حل نکنیم، فقط 
فغانی را در رویدادهای بین المللی خواهیم داشت. این برای ما بد 
است. آهسته آهسته VAR را اجباری می کنند. دقیقا نمی دانم چند 
داور الیت داریم اما داوران ما دیگر به رویداد بین المللی دعوت 
نمی شوند. باید تلاش کنیم VAR را داشته باشیم. این سیستم 
هزینه نیست بلکه درآمد است. این سیستم فایده است. دعواهای 
فوتبالی را حل می کند و دوما بعضی ها میلیون ها دلار می دهند 
که برنده شوند. تنها جایی که برای این سیستم پیشنهاد داده 
صداوسیماست. اگر مزایده نگذاریم باید به بازرسی برویم و پرونده 
های قضایی من بیشتر می شود. نمی توانیم با هر شرکتی قرارداد 
ببندیم. ما با شرکت های صهیونیستی و یک شرکت آمریکایی که 
از سوی فیفا تایید شده اند قرارداد نمی بندیم.مهدی تاج در پاسخ 
به این سوال که کی روش چه زمانی وارد ایران می شود؟ گفت: 
قرارداد کی روش، زمان، مبالغ و دستیارهایش مشخص شده است. 

او به سرعت به ایران می آید و اردوی اتریش را با ایشان دنبال 
خواهیم کرد.

در بعضی لیست ها ردپای برخی از دلال ها دیده می شود
مهدی تاج درباره اصلاح و برخورد با جریان های مداخله گر و دلال 
از بحث های ما اخلاق مداری است. تلاش می کنم  گفت: یکی 
کمیته ای داشته باشیم که معنویت یک بار دیگر در فوتبال بیشتر 
شود. نمی گویم نیست اما باید بیشتر شود. یک مجموعه خلق 
می کنیم برای جلوگیری از مربیان و بازیکنانی که ضرورتی برای 
ورودشان به کشور نیست مثل ویلموتس که خودمان آوردیم. باید 
از خودمان هم انتقاد کنیم. او مربی نهم دنیا بود اما جواب نداد. 
اگر او را نگه می داشتیم بدتر می شد. باید جلوی این بایستیم. 
بحث دلالی هم در کشور خیلی جدی است. دلالی در بازیکن 
معرفی کردن و لیست دادن ریشه کرده است. در بعضی لیست ها 
هم ردپای برخی از دلال ها دیده می شود. در فدراسیون خودمان 
هم قبلا بود. کاری به دیگران ندارم. هنوز هم این مساله هست. 
دنبال می کنیم که یکی هم مسائل  را  از بحث ها  مجموعه ای 

اخلاقی است.
 شاید در جام ملت ها کی روش مدیر فنی تیم ملی باشد 

و نکونام سرمربی
تاج  خاطر نشان کرد: الان جام ملت ها در قرارداد کی روش نیست و ما 
خودمان امیدواریم از او استفاده های دیگری کنیم. شاید از کی روش 
به عنوان مدیر فنی در جام ملت ها استفاده کنیم و از نکونام به عنوان 

سرمربی. ما در حال رایزنی هستیم که این اتفاق بیفتد.
 رسیدگی به پرونده های من باید در فدراسیون فوتبال

 صورت بگیرد
تاج در مورد پرونده های خود در قوه قضاییه اظهار داشت: من سه 
پرونده باز دارم که همه آنها فوتبالی است. به اعتقاد من، همه این 
پرونده ها باید به فدراسیون فوتبال محول شود تا رسیدگی به آنها 
صورت بگیرد. این اظهارنظر بر مبنای اساسنامه فدراسیون فوتبال 
است. فدراسیون فوتبال، موسسه خصوصی و مستقلی است که با 
قوانین فدراسیون جهانی فوتبال اداره می شود. قوانین جمهوری 
اسلامی برای ما لازم الاجراست. یعنی اگر کسی سرقت، دزدی و 
ارتشا انجام دهد باید به قوه قضاییه رجوع داده شود و اگر قوه 

قضاییه درباره این جرایم حکمی صادر کند، 
نامه فیفا درباره اتفاقات مشهد نگران کننده است

تاج درباره نامه ارسالی از فیفا برای اتفاقات بازی ایران و لبنان 
در مشهد نیز گفت: نامه ارسالی درباره مشهد نگران کننده است. 
از این جهت نگران کننده است که ذکر شده اگر قانع نشویم چه 
اتفاقاتی می افتد. امیدوارم که فیفا را قانع کنیم. خواهش می کنم 
رسانه ها این مطلب را منتشر کنند که برگزاری بازی تیم ملی با 
لبنان در مشهد اتفاق بدی بود. باز هم ردپای همین عزیزانی است 
که خیلی صحبت می کنند. برگزاری آن بازی در مشهد که هیچ 
امتیازی هم نمی خواستیم عجیب بود. می توانستیم هفت، هشت 
هزار خانم را به ورزشگاه بیاوریم و بازی آرامی می شد و نتیجه 
خوبی می گرفتیم. در نامه دیدید که به نوع جرایم اشاره شده که چه 
جرایمی رخ داد. این سمت را هم داشته باشید که رئیس جمهور 
ما وزیر کشور را مامور می کند که با خاطیان برخورد کند. معلوم 
است که ما دست نداریم. اگر سیستم مدیریتی ما دست داشت 
که وزیر کشور را مامور نمی کردند.تاج ادامه داد: نامه خوب نیست 
اما جواب ما شفاف و روشن است. ما همه با این اتفاق مخالف 
بودیم. کسی در آن نقش نداشت. اگر در داخل ورزشگاهی کسی 
بمب دستی بیندازد و کسی هم بمیرد که در دنیا مشابه این اتفاق 
رخ داده و اگر کسی در ورزشگاه کاری خلاف قاعده انجام دهد که 
منجر به صدمه رسیدن به کسی شود، آیا حاکمیت مسئول است؟ 
مربوط به ما نیست. امروز دنبال این احکام بودم که آماده کنیم. 
از طرفی برای خاطیان اتفاقات مشهد پرونده درست شده و در حال 

رسیدگی است و یک تعدادی را دستگیر کرده اند.
از بنیان گذاران حضور زنان در ورزشگاه هستم

مهدی تاج درباره حضور بانوان در ورزشگاه ها که فقط در ورزشگاه 
آزادی حضور دارند و زمزمه هایی وجود دارد که زنان نمی توانند در 
سایر ورزشگاه ها حضور داشته باشند هم گفت: نمی دانم قبل از 
بنده هم زنان به ورزشگاه آمده بودند یا خیر. گمانم یک بار دادگان 
گفت که در زمان او هم زنان آمده بود. ما اولین بار در بازی با 
کاشیما زنان را به ورزشگاه آوردیم و اتفاق خوبی هم بود. دومین 
بار هم در بازی با کامبوج بود. بعد از آن فوتبال تعطیل شد چون 
کرونا آمد و من هم رفتم. الان هم طبق روال انجام می شود. شما 
خودتان را جای مسئولان بگذارید. خودم را جزو مسئولان می بینم 
که باید تلاش کنیم. وقتی دستشویی مجزا نداریم چه کار کنیم؟ 
اگر شرایط در استان ها فراهم باشد باید اقدام کنند. من که مخالف 

حضور زنان نیستم. من جزو بنیان گذاران حضور زنان بودم.

»دنیای هوادار« از اولین  نشست  خبری »مهدی تاج« گزارش می دهد؛

بزرگترین بدهکار فوتبال شده است، طلبکار آن!

داستان جلد


